
Kampung Sungai Baru
‘diintai’broker
Tanah dan penempatanMelayu yang terletak di pinggir
Kampung Baru dipercayai menunggumasa ‘terlepas’
kepada pemaju swasta dengan tawaran awal dua hingga
tiga unit kondomewah atau nilai yang bersamaan dengan
RM900 bagi satu kaki persegi.
LaporanMohdNasaruddin ParziMuka 6
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Kampung Sungai Baru ‘diintai’ broker

Tunggu disambar
pemaju swasta

OlehMohdNasaruddin Parzi
bhnews@bh.com.my

KualaLumpur:Tanahdanpenem-
patanMelayuyang terletakdiping-
gir Kampung Baru, di sini, diper-
cayai menunggu masa untuk ter-
lepas kepada pemaju swasta, apa-
bila ditawar dengan pelbagai
projek pembangunan moden, ter-
masukkondominiummewah.
Antara tanah yang kini menjadi

sasaran ialahKampungSungaiBa-
ru, yang turut menerima tempias
daripada Pelan Pembangunan Se-
mula Kampung Baru, selepas har-
ganya dikatakannaikmendadak.
Sumber berkata, ini ditambah

apabila sebahagian Kampung
Sungai Baru berstatus persendiri-
an atau pajakan 99 tahun, yang
membolehkan tuan tanah bebas
menjualnya kepada pembeli ber-
gantungharga ditawarkan.
“Ada tuan tanah sudah ditawar-

kan tiga kondo mewah atau ber-
samaanRM900 sekaki persegi dan
iamungkinlebihtinggi lagi.Harga
ini cukup menarik sehingga ada
yang sukarmenolaknya,” katanya.
Ini berbeza dengan status tanah

KampungBaruyangmengandungi
tujuh perkampungan lain, iaitu
Kampung Hujung Pasir, Kampung
Periuk, Kampung Masjid, Kam-
pung Paya, Kampung Kariah A,
KampungKariahBsertaKampung
Pindah yang ditadbir oleh Malay
Agricultural Settlement (MAS).

Di bawah MAS, pemilik dikena-
kan syarat atau halangan, iaitu ha-
nyabolehmenjualnyakepadapem-
beliMelayu.
Sumber mendedahkan, broker

dan pembeli yang menunggu spe-
kulasi harga sudah lamamembuat
tawaran kepada pemilik tanah
Kampung Sungai Baru.
Sumber berkata, pembangunan

semula Kampung Sungai Baru ti-
dak membabitkan proses seperti
Kampung Baru, tetapi kerjasama
pemaju swasta dengan penduduk.
“Penduduk akan menghuni se-

mula kediaman baharu yang dibi-
na.Berbezadengantujuhkampung
di bawahMAS, kerajaan beli tanah
penduduksebelumiadibangunkan
semula,” katanya.
Seorang pemilik tanah di kam-

pung itu memaklumkan, ranca-
ngan pembangunan semula Kam-
pung Sungai Baru sudah diutara-
kansebuahsyarikatpemajuswasta
berpusat di Pantai Dalam di sini,
sejak tiga tahun lalu.
Setakat ini, katanya, sebahagian

penduduk di penempatan berkena-
an sudah dimaklumkan bentuk
pembangunan yang bakal dilaksa-
na, termasuk perolehan aset yang
ditawar kepadamereka.
“Penduduk yang tinggal di pang-

sapuri di sini akan ditawarkan dua
unit kediaman percuma di kondo-
miniumdibangunkan nanti.Mere-
ka yang menetap di tanah persen-
dirianpuladitawarkantigaunitke-
diaman.

“Pemaju juga menjanjikan pam-
pasan tunai kepada pemilik tanah.
Anggaran nilainya juga mencecah
puluhanriburinggitbagi setiappe-
milik, mengikut keluasan tanah
yang diambil,” katanya enggan na-
manya didedahkan.
Seorang lagi pemilik tanah di

kampung itu berkata, rancangan
kerja pecah tanah projek pemba-
ngunan semula penempatan itu di-
jangka bermula pada 2021.
Sepanjang tempoh pembangu-

nan semula, katanya, penduduk
dan pemilik kediaman di tanah
asal, ditawarkan penempatan se-
mentara di kawasan berhampiran,
dengan sewaan bulanan ditang-
gung sepenuhnya pihak pemaju.
“Bagiyanginginmenyewaselain

daripadakediamanyangdiberikan
pemaju (rumah sementara), mere-
ka akan dibayar RM1,500 bagi ke-
diaman pangsapuri atau RM2,500
bagi rumah teres yangdisewa,” ka-
tanya.
Beliau menjelaskan setakat ini,

lebih 60 peratus penduduk dan pe-
milik tanah di kampung itu sudah
menyatakan persetujuan mereka
dengan rancangan pembangunan
semula berkenaan.
“Baki pemilik tanah masih lagi

dalam proses rundingan. Setakat
ini, masalah dihadapi adalah bila-
ngan waris dalam satu lot tanah
yang ramai. Jadi, untuk dapatkan
persetujuan semua penama, iame-
ngambil sedikitmasa.
“Setakat ini, tidak timbul masa-

lah bantahan penduduk menolak
pembangunan itu,” katanya.
Katanya, Kampung Sungai Baru

dihuni penduduk yang menetap di
dua jenis kediaman, iaitu rumah
pangsa Perbadanan Kemajuan Ne-
geriSelangor (PKNS)danrumahdi
tanah persendirian.

Hak persendirian,
pajakan tak
halang pemilik
jual tanah
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Oleh Halina Mohd Noor
halina_mdnoor@bh.com.my

Kuala Lumpur: Jumlah golon-
gan fakir dan miskin berdaftar
dengan Lembaga Zakat Selangor
(LZS) hampir mencecah 70,000
orang, tahun ini berikutan keba-
nyakan ketua keluarga terutama
suami mengalami masalah kesi-
hatanataukemalanganyangme-
nyebabkan mereka kehilangan
kerja serta sumber pendapatan.
Ada sesetengah ketua kelu-

arga, iaitu suami pula terpaksa
berhenti kerja kerana terpaksa
menjaga isteri yang sakit dan
menguruskan anak-anak.
Ketua Operasi Agihan Da-

erah Hulu Langat LZS, Mohd
Aqmal Jais, berkata sehingga
kini pihaknya sudah membantu
65,000 keluarga asnaf fakir mis-
kin sepanjang tahun ini.
Katanya, di sekitar Hulu

Langat sahaja lebih 9,000 fakir
miskin yang berdaftar dengan
LZS sehingga hari ini yang ke-
banyakannya yang dikenal pasti
mempunyai masalah kesihatan
dan kecacatan akibat kemala-
ngan dialami.

“LZSmemberi penekananme-
menuhi keperluan asasi seperti
bantuan kewangan bulanan,
makanan bulanan, pendidikan,
sewa rumah,” katanya.
Beliau berkata demikian

pada Program Ziarah Agensi
LZS (Majlis Agama Islam Sela-
ngor) bersama Tenaga Nasional
Berhad (TNB), cawangan Cher-
as, baru-baru ini. Yang turut
hadir, Pegawai Pengurusan Kre-
dit TNB, Zai Azrin Zainorin.
Mohd Aqmal, berkata aktivi-

ti rutin yang bersifat turun pa-
dang itu bertujuan menyelami
kelangsungan hidup asnaf, di
samping melihat keperluan lain
yang layak disantuni oleh Zakat
Selangor.
Pada masa sama, Zakat Sela-

ngor turut mengemas kini mak-

lumat keluarga dan tanggungan
hasil daripada ziarah itu.
“Aktiviti ziarah asnaf fakir,

miskin ini juga memberi ruang
Zakat Selangor beramah mesra
dan mendekati golongan ini di
samping mendapatkan maklum
balas secara terus mengenai ke-
berkesanan agihan zakat yang
dilaksanakan di negeri ini.
“Program kali ini membabit-

kan 10 rumah di sekitar Masjid
Batu 10 Cheras. Turut menjaya-
kan program ini adalah Amil
Kariah dan Pengerusi Majlis
pengurusan komuniti kampung
(MPKK) Batu 10 Cheras,” kata-
nya.
Katanya LZS berharap mas-

yarakat bekerjasama dengan
tidak terburu-buru menularkan
kisah golongan asnaf di media
sosial, sebaliknya terusmelapor-
kan masalah ditemui ke cawan-
gan LZS berhampiran.
Skuad Jejak Kemiskinan di-

wujudkan di setiap daerah dan
dijalankan dengan kerjasama
Penolong Amil Kariah, pemim-
pin setempat, pertubuhan bukan
kerajaan (NGO), masyarakat
dan media untuk menyalurkan
maklumat.
Selain itu, lima program uta-

ma iaitu program pembangunan
sosial, pembangunan pendidi-
kan, pembangunan insan, pem-
bangunan ekonomi dan pem-
bangunan institusi agama turut
dijalankan sebagai bantuan za-
kat untuk jangka masa panjang.

LZS ringanbeban
asnaf hilangkerja,
sumber pendapatan
Sehingga kini
bantuan sudah
agih kepada
65,000 penerima

Mohd Aqmal menyampaikan sumbangan kepada Syamsiah sambil ditemani suami, Bakri ketika Program
Ziarah LZS bersama TNB cawangan Cheras, baru-baru ini. Yang turut hadir, Zai Azrin (kiri). (Foto Azhar Ramli/BH)

LZSmemberi
penekanan

memenuhi keperluan
asasi seperti
bantuan kewangan
bulanan, makanan
bulanan, pendidikan,
sewa rumah.

Mohd Aqmal Jais,
Ketua Operasi Agihan Daerah
Hulu Langat LZS
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Mohd Aqmal menyampaikan sumbangan kepada Nizal Azli sambil
ditemani isterinya, Noryanti.

Bantuan Lembaga Zakat Se-
langor (LZS) dalam pelbagai
bentuk memberikan harapan
baharu dan meringankan be-
banan kepada golongan fakir
dan miskin menjalani kehidu-
pan dengan lebih selesa.
Ramai penerima bantuan

melalui pelbagai dugaan, ter-
masuk ada yang terpaksa ber-
henti kerja disebabkan terbabit
kemalangan ketika bekerja.
Bapa tiga anak, Bakri Palilu,

41, berkata beliau terpaksa ber-
henti kerja sebagai pemandu
lori untuk menguruskan iste-
rinya, Syamsiah Udin, 38, yang
mengalami penyakit saraf se-
jak 2017, selain anak ketiganya
yang berusia empat tahun yang
terlantar sakit akibat jangkitan
paru-paru.
Beliau terpaksa berhenti ke-

rana perlu memberikan tum-
puan kepada anak dan isteri
yang kebetulan sakit serentak.
Malangnya anak itumeninggal
dunia dua tahun lalu.
“Bagi menambah penda-

patan, saya bekerja sebagai
penghantar makanan sejak
dua tahun lalu dengan penda-
patan bulanan antara RM1,300
sehingga RM1,500,” katanya
ditemui pada Program Ziarah
Agensi LZS (Majlis Agama Is-
lam Selangor) bersama Tenaga
Nasional Berhad (TNB), cawa-
ngan Cheras, baru-baru ini.
Bakri yang berasal dari Ta-

wau, Sabah, berkata sebelum
keluar bekerja dan akan me-

mandikan arwah anak serta
menyiapkan anak ke sekolah.
Katanya, beliau menerima

bantuan sewa rumah sebanyak
RM600 sebulan, bantuan ma-
kanan bulanan e-Petrol iaitu
pembelian menerusi kedai atau
pasar raya ditetapkan dan di-
daftarkan di bawah LZS dan
bantuan pendidikan sekolah
dan hari raya.
Sementara itu, Noryanti

Mohamad Yatim, 38, terpaksa
menjaga suaminya, Nizal Azli
Zainuddin, 41, yang mengalami
masalah saraf di bahagian kaki
sejak 2005 akibat kemalangan
jalan raya.
Ibu kepada seorang anak pe-

rempuan berusia tujuh tahun
itu mengasuh anak saudara
dengan bayaran RM400 sebu-
lan dan pada masa sama me-
nguruskan suami dan anak.
“Suami disahkan menga-

lami penyakit saraf pada 2005
dan keadaan bertambah buruk
apabilamengalami kemalangan
kereta tiga tahun kemudian.
“Sejak itu, dia terlantar

dan tidak dapat bekerja tetapi
masih menerima gaji daripa-
da kilang tempat dia bekerja
sehingga 2015, pemberian gaji
dihentikan kerana suami di-
sahkan doktor tidak boleh be-
kerja,” katanya.
Noryanti menerima bantuan

kewangan bulanan sebanyak
RM400, bantuan makanan bu-
lanan, sewa rumah, pendidi-
kan anak dan hari raya.

Bantuan beri
harapan baharu

Suami disahkanmengalami penyakit
saraf pada 2005 dan keadaan

bertambah buruk apabila mengalami
kemalangan kereta tiga tahun kemudian.

Noryanti Mohamad Yatim,
Penerima bantuan
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Institusi Raja
peneraju negara,
pelindung rakyat

Tawarikh China mencatatkan pada
penghujung abad ke-18, Maharaja Qi-
an Long sering berpakaian orang ke-
banyakan untuk meninjau keadaan
rakyat secara senyap.
Sejarah Melayu pula merakamkan

300 tahun sebelum Qian Long, Sultan
Alauddin Riayat Shah, menyamar se-
bagai rakyat biasa, turun padang me-
nyiasat jenayah di Melaka.
Pada Jun 2019, saya berkesempatan

melihat sendiri bagaimanaRajaMuda
Perlis, Tuanku Syed Faizuddin Putra,
turun padang berpakaian biasa dan
berbasikal meninjau negeri, malah
menghulurkan bantuan kepada ra-
kyat. Ini aktiviti mingguan Tuanku
sejak 2013.
Apabila turun padang, wakil agensi

kerajaan turun bersama. Bukan se-
bagai pengiring, tetapi supaya pegawai
kerajaan boleh melihat sendiri kea-
daan setempat dan kehidupan rakyat,
sekali gus menyelesaikan masalah
yang timbul serta-merta.
Raja terus memainkan peranan

amatpenting sebagaipelindungrakyat
Malaysia. Hakikatnya, institusi Raja
memainkan peranan amat penting da-
lam pembentukan negara dan bangsa
Malaysia.
Dalam buku terbitan 1979 bertajuk

Protector: An analysis of the concept
and practice of loyalty in leader-led
relationships within Malay society, Dr
Chandra Muzaffar menyatakan baha-
wa selepas Perang Dunia Kedua dan
selepas penubuhanUMNO, pemimpin
nasionalisMelayu dilihat sebagai pro-
tector atau ‘pelindung’ kaum Melayu
menggantikan Raja-Raja Melayu.
Namun, bagi sarjana seperti Dr An-

thony Milner, Raja-Raja Melayu tidak
pernah berhenti memainkan peranan
proaktif dalam kerangka Perlemba-
gaan sejak 1957.

Pada pandangan saya pada abad
ke-21 ini, kegagalan pemimpin politik
nasionalis Melayu yang terpalit skan-
dal rasuah memfokuskan kembali pe-
ranan Raja sebagai pelindung, bukan
sahaja untuk kaum Melayu, malah
seluruh rakyat Malaysia.
Saya ingin menggariskan secara

spesifik dua peranan utama institusi
Raja sebagai pelindung rakyat Ma-
laysia. Yakni sebagai pemangkin urus
tadbir baik dan perekat sosial ma-
syarakat Malaysia yang majmuk.
Walaupun hari ini, Raja tidak boleh

terbabit secara langsung dalam pen-
tadbiran kerajaan, institusi Raja bo-
lehmengemudi kerajaan ke arah urus
tadbir baik.
Contohnya, selepas Pilihan Raya

Umum (PRU) Ke-13, Sultan Sharafu-
ddin Idris Shahbertitah dalamDewan
Undangan Negeri (DUN) Selangor
pada Mei 2008 bahawa cukai taksiran
di Selangor tidak dapat diturunkan
seperti dalam manifesto PRU dise-
babkan kekangan kewangan.
Dalam hal ini, institusi Raja ber-

tindak sebagai suara rasional meng-
imbangkan politik populis.
Pada Mac 2017, Sultan Nazrin Shah

pada satu majlis pelancaran buku,
bertitah menyeru hakim agar berani
mengemukakan penghakiman ber-
tentangan atau dissenting judgement
demi menegakkan kedaulatan un-
dang-undang di negara ini.
Menteri Kewangan, Lim Guan Eng

turut mengiktiraf inspirasi Raja Per-
maisuri Agong, Tunku Azizah Ami-
nah Maimunah Iskandariah, melalui
peruntukan RM20 juta bagi mengem-
bangkan program Latihan Pendidi-
kan Teknikal dan Vokasional (TVET)
kepada banduan.
Dalam konteks institusi Raja se-

bagai perekat sosial, Sultan Nazrin
Shah dalam buku baginda, The Mo-
narchy inContemporaryMalaysia,me-
nulis: “The monarchy provides a kind
of social glue helping to bind us."
Apabila orang politik sibuk menga-

jak penyatuan berasaskan kaum, ins-
titusi Raja menjadi pencetus penya-
tuan rakyat Malaysia pelbagai kaum.
Contoh tidak lama dahulu, pada

September 2017, Sultan Ibrahim da-
lam komen baginda mengenai sebuah
dobi di Muar yang hanya menerima

pelanggan beragama Islam, bertitah
bahawa amalan ini tidak sesuai de-
ngan masyarakat negeri Johor.
Titah baginda: “Johormilik Bangsa

Johor dan milik semua kaum dan
agama.”
Dalam Tujuh Amanat Raja Perlis

pula, Tuanku Syed Sirajuddin Jama-
lullail bertitah:
“Pegangan Islam dalam negeri Per-

lis hendaklah harmoni untuk semua
pihak, tanpamengira bangsa dan aga-
ma. Islam yang diajar dalam negeri
Perlis hendaklah bersifat universal
yang kebaikan dan rahmatnya me-
rangkumi semua kaum dan agama.
Pendekatan Islam yang diajar kepada
anak di sekolah dan rakyat jelata hen-
daklah bebas daripada unsur perkau-
man dan permusuhan antara rakyat
disebabkan perbezaan kaum dan aga-
ma semata.”
Dalam Perlembagaan Persekutuan,

institusi Raja dirujuk sebagai
‘Raja-Raja’, sekali gus menunjukkan
bahawaDuli Tuanku adalahRaja bagi
seluruh rakyat Malaysia dan bukan
untuk satu kaum sahaja.
Jelas, institusi Rajamenjadi payung

perpaduan rakyat Malaysia, bertang-
gungjawab melindungi kedudukan is-
timewa orang Melayu, anak negeri
Sabah, Sarawak serta kepentingan
sah kaum lain.
Malah Perkara 38(5) Perlembagaan

Persekutuan menyebut sebarang pe-
rubahan berkaitan hak Bumiputera
yang terkandung dalam Perkara 153
perlu melalui Majlis Raja-Raja.
Kita sediamaklumhak setiap kaum

dalam Perlembagaan tidak boleh di-
persoalkan. Namun, di sisi satu lagi,
ada pihak suka membuat provokasi
bahawa hak Bumiputera terhakis
atau tercabar.
Pihak yang membuat provokasi ini

sebenarnya sedang memperlekehkan
institusi Raja yang menjadi ‘pelin-
dung’ kepada hak Bumiputera dalam
Perlembagaan.
Kesimpulannya, institusi Raja di

Malaysia mempunyai hikmah tersen-
diri bukansahajauntukmengekalkan
kedaulatan Raja, malah memainkan
peranan proaktif sebagai Raja Ber-
perlembagaan menerajui negara ke
dekad ke-3 abad ke-21 dan seterus-
nya.
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Pembinaan 
jejantas bukan 
sengaja dilewatkan

SHAH ALAM - Pembinaan 
jejantas berhampiran 
Universiti Selangor (Unisel) 
di Shah Alam bukan sengaja 
dilewatkan sebaliknya 
pelaksanaannya perlu 
mematuhi pelbagai prosedur 
termasuk berkaitan 
pentadbiran, kewangan dan 
teknikal.

Ahli Dewan Undangan 
Negeri (ADUN) Kota 
Anggerik, Najwan Halimi 
berkata, pihaknya 
mengambil maklum 
mengenai cadangan 
penduduk setempat 
berhubung keperluan bagi 
pembinaan jejantas di lokasi 
berkenaan.

Menurutnya, beliau juga 
telah berhubung dengan 
pihak Majlis Bandaraya Shah 
Alam (MBSA) bagi 
mendapatkan maklumat 
terkini berhubung 
pembinaan jejantas tersebut.

“MBSA memaklumkan 
projek pembinaan jejantas 
berkenaan akan dilaksanakan 
pada tahun hadapan dengan 
menggunakan peruntukan 
kewangan Belanjawan MBSA 
2020,” katanya menerusi satu 
kenyataan di Facebook rasmi 
beliau semalam.
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Karnival 3R didik masyarakat
MBSA TERUS KOMITED JAMIN PEMULIHARAAN ALAM SEKITAR

FOTO: FB MBSA

M
AJLIS Bandaraya Shah Alam 
terus komited dalam 
memberikan pendedahan 
berkaitan kepentingan kitar 

semula dalam kehidupan harian dengan 
menganjurkan Karnival 3R 
(Mengurangkan, Guna Semula, Kitar 
Semula) baru-baru ini.

Ketua Bahagian Korporat dan 
Perhubungan Awamnya, Shahrin Ahmad 
berkata, karnival dianjurkan di Dewan 
Beringin Seksyen 24 itu diadakan 
bertepatan dengan Sambutan Hari Kitar 
Semula Kebangsaan yang disambut 
setiap tahun pada 11 November lalu.

Katanya, program itu diadakan 
bertujuan memberi pendidikan dan 
pendedahan secara meluas dalam 
kalangan warga Shah Alam khususnya 
komuniti setempat berkenaan 
kepentingan 3R dalam memelihara dan 
memulihara alam sekitar.

“Program ini juga sebagai landasan 
MBSA untuk mempromosi amalan 3R 
dan menggalakkan masyarakat untuk 
mengamalkannya dalam kehidupan 
seharian terutamanya ketika 
menguruskan sisa pepejal.

“Pada masa sama, ia juga memberi 
ruang kepada MBSA, NGO dan agensi 
lain yang aktif dalam pelaksanaan 3R 
untuk membina rangkaian hubungan 

MOHD RASHIDI (tujuh dari kanan) bersama sebahagian peserta yang menyertai Karnival 3R baru-baru ini.

dua hala dengan masyarakat,” katanya.
Turut hadir merasmikan majlis, 

Timbalan Datuk Bandar Shah Alam, 
Mohd Rashidi Ruslan.

Sejumlah 20 pempamer daripada 
Jabatan Dalaman MBSA, agensi kerajaan 
dan swasta, NGO serta syarikat 
persendirian berkaitan dengan 
pengurusan sisa dan kitar semula 
menyertai karnival berkenaan.

Pelbagai aktiviti menarik dilaksanakan 
bagi menarik penyertaan orang awam 
antaranya pertandingan rekacipta arca 
kitar semula, pertandingan peragaan 
pakaian kitar semula kanak-kanak, 
kaunter belian barangan kitar semula dan 
Mini Eco Free Market.

Bermula pada 2007 hingga kini, MBSA 
melaksanakan pelbagai program 3R 
dengan menyediakan kemudahan pusat 

kitar semula di kawasan kediaman 
penduduk, kempen kitar semula 
peringkat sekolah dan agensi kerajaan 
bertujuan memperkasakan amalan itu 
khusus di Shah Alam.

Melalui pelaksanaan program itu, 
MBSA optimis dapat memupuk amalan 
kitar semula dan rasa menghargai alam 
sekitar daripada peringkat awal kanak-
kanak hingga dewasa.
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KHALID bersama ahli komuniti Perumahan Awam Sri Sarawak di Perumahan Awam Sri Sarawak, Jalan Kenanga, semalam.

Oleh Faliq Lajim
faliq.lajim@nstp.com.my

Kuala Lumpur

Kementerian Wilayah
Persekutuan (KWP)
akan berjumpa Lem-

baga Tanah Pertanian Me-
layu (Mas) dalam tempoh
terdekat bagi membincang-
kan isu berbangkit menge-
nai Kampung Baru.
Menterinya, Khalid Abdul

Samad berkata, ia termasuk
berkaitan status perunda-
ngan termasuk pengurusan
tanah kawasan terbabit.
“Sebenarnya, kedudukan

Mas itu sendiri menjadi
tanda tanya. Mas diwujud-
kan pada 1900 dimana pada
ketika itu Mas dan Kam-
pung Baru duduk di bawah
Selangor.
“Namun, apabila ia dise-

rahkankepadaWilayahPer-
sekutuan maka Kanun Ta-
nah Negara berkuasa. Jadi,
Dewan Bandaraya Kuala
Lumpur (DBKL) sebagai pi-
hak berkuasa tempatan
(PBT).
“Kalau dulu, Mas di ba-

wah Selangor. Mereka di-
lihat sebagai pihakberkuasa
yang menguruskan pemba-
ngunan di Kampung Baru,
tetapi ia sudah berubah.
“Ini yang kita bincang de-

ngan Sultan Selangor
(Sultan Sharafuddin Idris
Shah) dalam pertemuan se-
belum ini. Baginda minta

kita selaras dengan Mas,”
katanya pada program Ini-
siatif Wilayah Peduli ber-
sama di Perumahan Awam
Sri Sarawak Off Jalan Ke-
nanga di sini, semalam.
Turut hadir, Datuk Ban-

dar Kuala Lumpur, Datuk
Nor HishamAhmad Dahlan
dan Ketua Setiausaha KWP,
Rosida Jaafar.
Khalid yang jugaAhli Par-

limen Shah Alam menje-
laskan, kedudukan Mas
yang meragukan juga an-
tara faktor NorHishamme-
nolak lantikan sebagai Yang
Dipertua Mas.
Menurutnya, anggota

Mas sebelum ini dilantik
Menteri Besar Selangor.
“Namun, apabila (Kuala

Lumpur) bukan lagi di ba-
wah Selangor. Tiada lagi pe-
lantikan anggota Mas oleh
Menteri Besar. Saya tak ta-

hu sekiranya ada dibuat ke-
tika Selangor ditadbir Ba-
risan Nasional.
“Jadi, kita selesaikan per-

kara ini. Dulu memang ti-
dak kisah, tetapi sekarang
kita kena buat dengan cara
yang betul.
“Kita sudah jumpa Men-

teri Besar Selangor, Ami-

rudin Shari dan juga Sultan
Selangor. Kita akan menen-
tukan satu tarikh yang se-
suai untuk berjumpa de-
ngan Mas pula minggu de-
pan,” katanya.
Khalid berkata, ketika ini

juga terdapat masalah per-
tindihan kuasa di antara
DBKL dan juga Mas.

“Saya difahamkan, Mas
mengenakanbayaranuntuk
mereka yangmahu buat pe-
ngubahsuaian, berniaga
dan juga pembangunan
yang ada di situ.
“Sefaham saya, mengikut

undang-undang dia (Mas)
sudah tiada, ia bukan bi-
dang kuasa mereka. Semua

di bawah Wilayah Perseku-
tuan di bawah DBKL. Na-
mun, mereka yang keluar-
kan Kebenaran Merancang
(DO),” katanya.
Khalid berkata, beliau ju-

ga akanmerujuk kepada Pe-
guam Negara mengenai
pandangannya dari segi pe-
rundangan.

ISU KAMPUNG BARU

Kedudukan Mas jadi tanda tanya

‘‘Ini yang kita bincangdengan Sultan
Selangor (Sultan
Sharafuddin Idris
Shah) dalam
pertemuan sebelum
ini. Baginda minta kita
selaras dengan Mas”

Khalid Abdul Samad
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GANABATIRAU menyerahkan sumbangan selepas melancarkan Bazar Prihatin Selangor Pasar
Muhibbah Tunesel Putra Heights, semalam.

Tak beri muka mereka ‘alibaba’ lesen tapak pasar malam
Subang Jaya: Kerajaan Se-
langor tidak akan memberi
muka kepada mereka yang
mengalibabakan lesen tapak
perniagaan di pasar malam
dan pasar tani di negeri itu
kepada warga asing.
Pengerusi Jawatankuasa

Tetap Pemberdayaan, Pem-
bangunan Sosio Ekonomi
dan Kerajaan Prihatin ne-
geri, V Ganabatirau berkata,
kerajaan negeri berpendiri-
an teguh malah akan me-
nyenaraihitamkan pihak
terbabit.
Beliau berkata, pihaknya

akan meletakkan syarat ti-
dak boleh menggajikan war-
ga asing di tapak perniagaan
itu kerana ia dikhaskan ke-
pada rakyat kurang berke-
mampuan.
“Kerajaan negeri ada un-

dang-undang ketat melalui
pihak berkuasa tempatan
(PBT), khususnya peniaga
pasar malam, pasar tani dan

pasar membabitkan gerai
milikan majlis.
“Tidak boleh mengaliba-

bakan, tidak dibenarkan
menggaji orang asing. Na-
mun apa yang kita nampak
realitinya terlalu banyak
mengalibabakan, bukanma-
cam 20 tahun dulu.
“Jangan asyik fikir diri

sendiri. Fikirkan (juga) ma-
syarakat sejagat. Ramai di
luar sana memerlukan ban-
tuan sebegini,” katanya ke-
pada media selepas melan-
carkan Bazar Prihatin Se-
langor Pasar Muhibbah Tu-
nesel Putra Heights di sini,
semalam.
Turut hadir, Timbalan

Yang Dipertua Majlis Per-
bandaran Subang Jaya
(MPSJ), Mohd Zulkarnain
Che Ali, Ahli Majlis MPSJ,
Mohd Tarmizi Lazim dan
Pengarah Pelesenan MPSJ,
Muhammad Azli Miswan.
Ganabatirau yang jugaAh-

li Dewan Undangan Negeri
(Adun) Kota Kemuning ber-
kata, dalam usaha membas-
mi perkara itu, perlu kepada
penguatkuasaan secara ber-
sepadu.
“Kita sebagai PBT atau ke-

rajaan negeri hanya meng-
awal dari segi pelesenan.
Kuasa menahan dan mem-
bawa ke muka pengadilan
adalah kuasa PDRM (Polis
Diraja Malaysia), imigresen,
kastam dan sebagainya,” ka-
tanya.
Beliau berkata, pihaknya

tidak menghalang warga
asingmencari nafkah secara
halal termasuk melalui per-
niagaan namun tertakluk
kepada peraturan.
Katanya, perniagaan di

pasar malam dan pasar tani
terutama adalah peluang ke-
pada rakyat kurang berke-
mampuan menjana penda-
patan dan menimba ilmu
perniagaan.
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UNLOCKING POTENTIAL

SUNGAI KLANG GIVEN NEW LEASE OF LIFE
Development plan
to revive river
set to be a
game changer
for Selangor
DAWN CHAN
KLANG
news@nst.com.my

FOR decades , Sungai
Klang’s existence and
great potential have been
overlooked. It was per-

ceived as a mere river that flows
from Ampang up to the river
mouth in Port Klang, spanning
120km.
After decades of neglect, Sun-
gai Klang eventually earned a
negative perception as it became
an illegal dumping ground, ac-
cumulating tonnes of rubbish
andwaste.
That perception is set to change
in the next fewmonths and years
to come, as Selangor has set its
sights on Klang’s section of the
river; it wants to turn it into one
of the state’s new key economic
and tourism sectors.

Selangor’sMenteri Besar Incor-
porated’s (MBI) subsidiary, Lan-
dasan Lumayan Sdn Bhd (LLSB),
has a comprehensive develop-
ment plan focused on river clean-
ing, rehabilitation and injecting
economic and tourism activities
along Sungai Klang.
LLSB managing director Syai-
ful Azmen Nordin said plans
were afoot to bring Sungai Klang
back to its glory days through de-
velopment in phases under Se-
langorMaritime Gateway.
Syaiful said long ago, Sungai
Klang was the main transporta-
tion hub for the state, linking
Klang and Kuala Lumpur. It took
about two days to get from one
point to the other. The principal
commodity that was transported
on the river then was tin, but oth-
er commercial activities were al-
so carried out.
After Aug 31,1957, Selangor un-
derwent industrialisation and
saw the rise of a new satellite
town called Petaling Jaya, and
subsequently, sister towns such
as Shah Alam and Subang Jaya.
Amid these developments,
Sungai Klang was neglected and
eventually, after the 1980s and
1990s, becameadumpingground
for illegal settlements that dotted

the riverbanks. The situation
worsened with the discharge of
effluents from industrial facto-
ries.
A wake-up call for the Selangor
government and its agencies
came in the form of amajor flood
in 1998.
Seeing Batu Tiga in
S h a h A l a m s u b-
merged opened up
the eyes of the author-
ities, making them re-
alise itwas high time a
concerted effort was
made to tackle the
abundance of rubbish
andwaste in the river.
“Sungai Klang re-
mains an invaluable
resource for the state.
Something had to be
done because the riv-
er had been neglected for so
long.
“In 2015, a team from MBI, in-
cluding LLSB chairman Raja
Shahreen Raja Othman and I, vis-
ited the river and was shocked to
find that one could literally walk
on the water due to the immense
volume of waste floating on it.
“We presented the dire situa-
tion to the then menteri besar
Datuk Seri Azmin Ali, the state

secretary and the state Economic
Planning Unit that the rubbish
menacemust end... we needed to
tackle the most basic issue first,
which was to get rid of the rub-
bish and we were given an al-
location to conduct river-clean-

ing activities,” Syaiful
told the New Straits
Times recently.
The clean-up start-
ed in 2016. Waste
flowing from Sungai
Klang tributaries were
tracked and seven log
booms were installed,
on top of conducting
waste collection and
removal, as well as
eliminating illegal
dumping along the
riverbanks.
Syaiful described

cleaning Sungai Klang, spanning
56km from the boundary near
Midvalley Megamall to the river
mouth in Port Klang, covering
four municipal and city councils,
namely Petaling Jaya City Coun-
cil, Shah Alam City Council,
Klang Municipal Council and
Subang Jaya Municipal Council,
as a huge undertaking.
Yet they persevered to send the
message that making the river

clean again was not an impos-
sible dream.
He said in the last four years,
over 50,000 metric tonnes of
waste has been removed.
“Most people are wondering,
how much is that really? Well
50,000 metric tonnes is the
equivalent weight of 2,500
RapidKL buses. So imagine now
— there were 2,500 buses sitting
in our river, clogging it up, rot-
ting and killing everything in it.
There are many non-govern-
mental organisations that play
their part by raising awareness
and organising weekly gotong-
royong.
“This, together with Selangor’s
policies on plastic and styrofoam
use and enforcement activities,
has made a difference, as we are
starting to see a lower monthly
quantity of waste extracted from
Sungai Klang since the start of
this year,” said Syaiful.
He added that the Sungai Klang
Water Quality Index had been
classified as Class 3 (moderately
good) from Class 5 (contaminat-
ed). The aim is to hit Class 2,
where the water is suitable for
body contact and ideal for recre-
ational activities.

>> Continued next page

The river cleaning unit from The Ocean Cleanup docked near the Klang Municipal Council. PIC BY SADDAM YUSOFF

Syaiful Azmen
Nordin
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‘We want to make it a new economic, tourism region’
Close to a year after the clean-

up began, Syaiful said the rele-
vant parties had regrouped and
discussed what more should be
done not only to restore Sungai
Klang but also to unlock the po-
tential of recreational, economic
and tourismactivities at the river,
particularly in the Klang area.
A committee comprising agen-
cies such as the Economic Plan-
ning Unit, Land andMines Office,
Drainage and Irrigation Depart-
ment, Selangor Water Manage-
ment Authority, Public Works De-
partment aswell asmunicipalities
and city councils was formed.
“We concluded that if we want-
ed to bring back the glory of Sun-
gai Klang, it should not be only
about river cleaning but also im-
proving water quality through re-
habilitation. Water quality brings
value to the state as it can be
developed as an alternative
source of water supply.
“We felt it was possible to have
river activities, such as boat rides
and canoeing. We have plenty of
state land around it so how can
we neglect all these assets?

“We drew up a masterplan in
2017 and on March 1 last year, we
went back to the state govern-
ment and told them we were
ready tomove to the next stage.
“We want to clean, rehabilitate,
improve water quality, develop
the areas surrounding Sungai
Klang andmake it a new econom-
ic and tourism central region.”
He said theyhad first presented
the idea to Azmin. He gave the
green light to establish Selangor
Maritime Gateway, a commercial
entity ownedby the state viaMBI,
to spearhead the project.
Their ideas were then taken to
the state Economic PlanningUnit
and subsequently to the current
SelangorMenteri Besar Amirudin
Shari, who was at first sceptical,
but soon gave his blessings.
For reference, Syaiful said they
had looked at neighbouring Sin-
gapore where efforts to rehabil-
itate its river and develop it as an
alternative water source took 10
years. They studied the Melaka
counterpart and Kuala Lumpur’s
River of Life project and had
looked forward to collaborations
with international organisations.
Amirudin had on Oct 29

launched Phase 1 of the Selangor
Maritime Gateway project that
began last year and ends in 2022.
It comprises eight components
under cleaning, rehabilitation
and urban rejuvenation.
Phase 1 sees the cleaning efforts
of Sungai Klang from its point at
Midvalley Megamall to the Port
Klang river mouth,
including the Sun-
gai Penchala, Sun-
gai Kandis and Sun-
gai Pinang tribu-
taries.
At the same time,
the rehabilitation
of Sungai Klangwill
go on for cleanli-
ness and better wa-
ter quality, while
Teluk Kapas, a de-
funct landfill, will
be rehabilitated to
pave the way for
possible new ways
to use the revitalised site for com-
munity projects.
Eager for more river cleaning
partnerships, Selangor Maritime
Gateway forged a cooperation
with Dutch non-profit organisa-
tion The Ocean Cleanup, helmed

by chief executive officer Boyan
Slat. This saw in August the de-
ployment of a river cleaning unit
called The Interceptor 002, which
is now moored at the river near
Masjid Diraja Sultan Suleiman.
Given the vast land area in the
proximity of Sungai Klang near
the heart of the royal town, Phase

1 sees five urban re-
juvenation repro-
j e c t s — Taman
Awam Pengkalan
Batu, Mangrove
Point Recreational
Park, Cultural Vil-
lage, Grand Bazaar
and Teluk Kapas —
which Syaiful de-
scribed as a step-
ping stone to un-
locking and realis-
ing its full deve-
lopment potential.
T aman Awam
Pengkalan Batu is

an existing park that is being up-
graded and revived as an inter-
active destination playground
and park, which would be a point
of connectivity and convergence
for the people, even more so
when the adjacent Light Rail

Transit station is ready.
Mangrove Point Recreational
Park will be developed as a new
eco-tourism destination, being
the first mangrove forest in
Malaysia to promote a biophilic
environment, conducive for re-
laxation and meditation through
a collaboration with Universiti
PutraMalaysia’sDr ShureenFaris
Abdul Shukor. Both parks will be
opened in stages beginning the
first quarter of next year.
The Cultural Village in Teluk
Pulai, he said, would be used as a
centre to demonstrate the social
unity, arts and culture of Selangor
where the OrangAsli lifestyle and
activities will also be showcased.
The Grand Bazaar in Tanjung
Putus, he said, would be a shop-
ping destination where the
crowd-pulling Selangor Agro Fest
would be held next year.
Anew transportation systemwill
be developed with the River Taxi
projectonSungaiKlang,whichwill
initially ply 15km connecting
PengkalanBatu jetty, theKampung
Sungai Sireh fishermen’s jetty and
Mangrove Point jetty.

>> From Page 4

... it should
not be only

about river
cleaning but also
improving water
quality through
rehabilitation.
SYAIFUL AZMEN NORDIN
Managing director,
Landasan Lumayan Sdn
Bhd

MORE REPORTS TOMORROW
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INCOME OPPORTUNITY 
Market bazaar 
to help B40 
group earn a living 
>4 

(From right) Mohd Tarmizi and Ganabatirau share a light moment during a walkabout at the morning market. A variety of food and drinks are sold at the newly 
launched Pasar Muhibbah Putra Heights. 

By VIJENTHI NAIR 
vijenthi@thestar.com.my 

THE first morning market under Subang 
Jaya Municipal Council (MPSJ) for traders 
from the B40 group has opened in Putra 
Heights. 

Selangor socioeconomic empowerment, 
development and caring government com-
mittee chairman V. Ganabatirau urged the 
target segment to use this opportunity to 
kick-start their small businesses at Pasar 
Muhibbah Putra Heights under the Bazar 
Prihatin Selangor programme. 

"This bazaar is one of the state's initiatives 
to eradicate poverty. 

"It has the potential to positively impact 
the livelihood of low-income groups. 

"It will also enable housewives, single 
mothers, retirees and senior citizens to gen-
erate supplementary income, build entre-
preneurial skills and reduce their burden 
due to the rising cost of living," he said. 

At the same time, Ganabatirau warned 
the traders to not abuse their trading 
licence, and those who did would be black-
listed from receiving permits in future. 

"Some traders rent out their licence to for-

Morning market for 
low-income traders opens 
Putra Heights bazaar part of state's poverty eradication efforts 
eign workers on the pretext of employing 
them as workers. 

"Doing so will only deprive genuine trad-
ers and other deserving locals of business 
opportunities and cause mushrooming of 
illegal foreign traders in areas populated by 
many foreigners like Taman Sri Muda, 
which has been nicknamed 'Dhaka Market'," 
he said. 

Despite enforcement crackdowns in 
Taman Sri Muda and having caught 500 for-
eigners through joint operation, 
Ganabatirau said illegal traders continued to 

operate because of loopholes in the system. 
"If the locals want to make a change and 

improve themselves economically, they can 
do it. They must consider what the commu-
nity wants. 

"Perhaps the success of Pasar Muhibbah 
Putra Heights can be an example to spur 
change in the other markets," he said. 

He reminded traders that employing for-
eigners as workers was also not allowed. 

"By right, the poor traders should not 
even be able to afford to hire workers," he 
added. 

MPSJ councillor Mohd Tarmizi Lazim said 
the location in Jalan 9/1E in Section 9, Putra 
Heights was chosen due to the success of the 
Ramadan bazaar at the same place this year. 

"We issued 50 licences to traders at this 
morning market, which will be open every 
weekend from 6am until noon. 

"There are 100 trading lots, ample parking 
space and prayer rooms. 

"The market also serves as a boost to busi-
nesses in the commercial centre, as there 
will be more people visiting over the week-
end," said Mohd Tarmizi. 
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W o 9/ m 

p i Starmetr 
vW watch 

TRAFFIC MATTERS 
• Several-roads will be closed on 
Nov 30, from 6.30am to 11am, in 
conjunction with the Selangor 
Malaysian Drug Prevention 
Association (Pemadam) Run at 
Stadium Shah Alam in Section 13, 
Shah Alam. Affected roads are 
Jalan Persiaran Sukan, Bulatan 
Persiaran Sukan, Jalan Persiaran 
Hishamuddin, and Jalan Persiaran 
Akuatik. For details, call 03-5522 
2734 (MBSA). 
• The intermittent full closure 
along Jalan Ipoh will continue from 
Jalan Batu Kentonmen to Jalan 
Khalsa (Kuala Lumpur-bound) and 
from Sri Muniswarar Temple to 
Jalan Cenderuh (Kepong-bound) 
until Jan 31. 
• The slip road heading to Lebuh 
Bandar Utama to facilitate works 
such as relocation of utilities, 
bored piling works, installation of 
cofferdam, pile cap works, pier 
works, pier head works and the 
launch of U-Girder for the LRT3 
project will remain closed until 
April 24, 2020. 

For details, call the LRT3 hotline 
at 1 800 18 2585. 
• The left most entry lane (heavy 
vehicle 5m lane) at the Seafield toll 
plaza on the Elite highway will be 
temporarily closed to facilitate a 
scheduled pavement maintenance 
works from Nov 25 until Dec 9. 
Heavy vehicles exceeding 2.5m in 
width coming from Kesas highway 
are advised to use the USJ toll 
plaza to enter the Elite highway 
throughout the period. Motorists 
passing through the designated toll 
plaza are also advised to plan their 
journey, follow all traffic signs and 
instructions by PLUS personnel. 
• There will be temporary road 
closures and traffic diversions at: 
- Persiaran Kerjaya, Shah Alam 
(both Shah Alam-bound and 
Subang Jaya-bound, in front of 
Politeknik Sultan Salahuddin Abdul 
Aziz Shah) on Nov 27, llpm-5am. 
- Left lane and slip road at 
Persiaran Batu Nilam 1 intersec-
tion, Klang (towards Jalan Langat) 
until Feb 29, 2020,10pm-6pm. 
-Jalan Plumbum U7/U and 
Persiaran Permai in Section 7 Shah 
Alam (Lebuh Keluli-bound) until 
Jan 31, 2020, from 9am-6pm and 
llpm-5am. 

All closures are to facilitate 
LRT3 construction works. For 
details, call 1-800-18-2585. 
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CNY BAZAAR PERMIT 
Business owners who want to 
trade near three markets in 
Petaling Jaya during Chinese New 
Year can send in their'application 
online via Petaling Jaya City 
Council's website (elesen.mbpj.gov. 
my) until Dec 1. The markets iden-
tified are in Jalan Othman, 
Kampung Chempaka and Taman 
Megah. For details, call 03-7954 
1560/7960 4667 (MBPJ). 
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Going from recycling hut to hub 
Bukit Jelutong centre expands to include eco-educational activities and technology 
By BRENDA CH'NG 
brenda@thestar.com.my 

BESIDES being a recycling landmark in the 
neighbourhood, the Bukit Jelutong Recycling 
Centre (BJRC) is now also an education centre 
which is powered by solar energy and 
equipped with a rainwater harvesting system. 

Located in Jalan Pelapik B U8/B, this recy-
cling centre has come a long way since it first 
started in 2013, when it was only a small hut. 

With the help of Selangor government, 
Bukit Jelutong residents and Tzu Chi volun-
teers have successfully turned the hut into a 
proper recycling centre with an education 
hub on its second floor. 

"We have been carrying out environmental 
education programmes at Bukit Jelutong 
schools, and with the opening of our recycling 
education centre at BJRC, we have already 
been visited by several kindergartens, compa-
nies and even college students who volunteer 
for their community service accreditation," 
said Bukit Jelutong Residents Association 
(BJRA) president Datin Sivamani Rasiah at the 
BJRC's green technology launch. 

She added that education had always been 
important for BJRA and residents actively 
advocated environmental protection and con-
servation through tree planting and plant 
exchange programmes where thousands of 
plants had been given to residents and visi-
tors to plant in their homes. 

Sivamani thanked residents who had been 
actively contributing their recyclables to the 
recycling centre and urged everyone to sepa-
rate the items of different materials before 
dropping them off. 

"Among items that are dropped off most 

(From left) Hee, 
Wan Dzahanurin, 
Gee, Sivamani 
and another 
Tzu Chi 
representative 
visiting the 
Bukit Jelutong 
Recycling Centre 
where clothes 
are often 
dropped off 
to be recycled. 
- SAM THAM/ 
The Star 

are expensive clothing, which attract scaven-
gers and clothes have been stolen from here 
before, during a break-in," she said. 

She expressed hope that the state authori-
ties could help to enhance security at the 
recycling centre. 

Also at the launch was Tzu Chi representa-
tive Gee Say Loo, who said this recycling cen-
tre was a must-visit destination. 

"I always tell people there is a new land-
mark in Bukit Jelutong and it is a must-visit. 

"Especially now with the education centre, 
more people should come and learn how to 
recycle and protect the environment," he 
said. 

Joining in the event was Shah Alam City 
(MBSA) councillor Wan Dzahanurin Ahmad, 
who urged residents to keep up their green 
initiatives. 

"I know many residents here are very 
active in planting trees, especially fruit trees, 
and MBSA has a lot more trees that need to be 
planted, so feel free to reach out to help in 
our tree-planting exercise," he said. 

Meanwhile, Selangor environment, green 
technology, consumer affairs, science, technol-
ogy and environment committee chairman 
Hee Loy Sian congratulated residents on their 
unwavering efforts in protecting the environ-
ment. 

"This year, we managed to allocate a 
RM5,000 grant to BJRC to aid them in their 
green efforts and next year, I hope that we 
can allocate RM10,000," he said. 

Hee hoped the additional funds would help 
BJRC carry out more initiatives. 

He also urged local councils to have their 
own recycling centres where waste collected 
could be separated first before being taken to 

the landfill. 
"Residents should also play their part in 

sorting out all their rubbish to help reduce 
the amount of waste sent to the landfill. 

"If we do not separate our wastes and 
everything gets sent to the landfill, we will 
need to pay more tipping fees, which then 
means that assessment fees might increase to 
cover the cost of waste disposal," he 
explained. 

He cited the example of plastic straws, 
where if 3.2 million straws were used a day, 
the amount used in a year would amount to 
billions. 

"We have already implemented the ban on 
single-use plastic bags and straws. For plastic 
bags, 20sen is charged. 

"Previously, we let the shopowners pocket 
the money and in exchange, they are 
supposed to either plant trees or give free 
recycling bags but sadly, only a few are doing 
it. 

"So from next year, the state will be 
collecting the 20sen cost for plastic bags and 
we will then channel it to non-governmental 
organisations or residents associations to 
carry out green initiatives and programmes," 
he said. 
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驻。
“一旦有了发展，当地 

的屋业和人口也増加，届 
时地方政府的收入也会提 
高，并进一步提升当地的 
设施，人民的生活素质也 
会提咼。

市后，也让雪州将拥有两 
个市政厅、7个市议会，以 
及3个县议会，目前还保持 

在县议会的则有瓜雪县议 
会、乌雪县议会和沙白安 
南县议会。

暫不增部門官員

掌管雪州地方政府、公 
共交通和华人新村事务及 
交通的行政议员黄思汉接 
受《中国报》记者询问时 
说，瓜冷县议会从县议会 
升格为市之后，其基本改 
变并不会太大，最主要是 
在于其地位的提升。

他说，以瓜冷县议会目 
前的情况，已符合升格为 
市的条件，州政府也非常 
支持瓜冷县的升格为市。

他指出，在瓜冷县议会 
获准升格为市后，其官员 
和部门暂时是不会増加； 
至于门牌税、泊车费等， 
也不会因为升格为市而调 
整。

他，一旦升格为市后， 
最i要是地方政府必须提 
高服务素质，从县议会改 
为市议会后，其地位也提 
高，也让瓜冷更具有吸引 
力和投资价值，有利于发 
展，吸引外资或发展商进

WM1

(吉隆坡24日訊）随 

著瓜拉冷岳县议会获准 

升格为市议会后，县议 

会已准备就绪迎接升格 

为市，只等待宪报信 
(SURAT WARTA)正式 

发出后就可肯定其市议 

会地位。

雪州4臣阿米鲁丁曰前 
在雪州议会结束之时，宣 
布瓜冷县议会升格为市的 
消息。

¥悉，瓜冷县议会升格 
为市的事项是于10月18曰 

在内阁会议中通过，并由 
房屋和地方政府部志期10 
月31日发给州政府公函中 

作出阐明与核准。
一旦瓜冷县议会升格为

門牌稅暫無更動

消息说，目前从门牌税至执 
照费、泊车费等，暂时没有 
更动，但在绍佳那布特拉城 
(Bandar Saujana Putra)和 

f嘉隆|赃明棚1月开始将 
会増加新的收费泊车位。

消息说，在消息宣布之后， 
县议会并没有多大的改变，但 
将于近期或者是可能于明年举 
行一项升格为市的庆典。

“县议会还没有接到是否会 
増加人手或部门的消息，有关 
官员等级、公务员人数是否増 
加等，还是要等公共服务局的 
消息。”

*77津区州议员刘永山说， 
^ 一旦瓜冷县议会升格为 
市后，他相信瓜冷县一在未 
来5年将会会迎来很大的改变 
和发展，即是从乡区走向城市 
发展

他也看好瓜冷一带未来的发 
展，包括工商业、新宅区等也 
将会开始进入当地，也会吸引 
更多投资者和商家的进入。

刘永山接受询问说，一旦升 
格为市后，相信将为瓜冷县一 
带相当大的改变，但也有不少 
人担忧是否会让门牌税、执照

劉永山：5年内迎巨大改變發展
费等也出现调整。

他说，一旦升格为市，他相 
信瓜冷县一带的产业价值等可 
能将会提升，必然会为当地带 
来一些改变，包括一些税务的 
调涨，但他相信一些调涨也会 
是明年之后的事。

“我相信产业价值可能会提 
高，但至于泊车费方面，应该 
会保持在原有的收费，我相信 
有部分可能会调整，但相信并 
不会加重人民的负担。”

他说，对于人民而言，最重 
要的还是希望能看到在升格为 
市之后所带来的改变，包括服 
务和表现、地区上的建设、规 
划、市容等，符合未来发展的

* “°目前，当地还是有一些垃 
圾及承包商等问题，我们希 
望未来在kdeb接手后，能够逐 

步的改善当地固体废料等的问 
题。”

■刘永山

/；A随著雪州政府昨夫童布 
瓜冷县议会升格为市的 
消息后，县议会在等待 
正式宪报前，在公函中 
还是保持使用县议会的 
名称，但口头上已可称 

HH为市议会。
根据来自县议会消 

息，随著雪州政府已宣 
布县议会升格为市消息 
后，县议会已可使用市

□
议会的名义，但需要等 
待州政府发出宪报信

(surat warta )后才 

能正名。

B
 消息说，县议会不确

定禽州政府何时会发出 
—r宪报信，县议会的法律 

□I组也在和雪州政府法律 

顾问进行协商及确认。
“宪报的过程可能要 

耗时2至3个月，也可能 

会加速进行，但在其他 
州属，至少需要7至8个 

月才接获宪报信。”
截至目前，在县议会的官方 

网站等，还是使用县议会，尚 
未更正及使用市议会。

函
/n

縣

頭

I

■瓜拉冷岳只等待宪报信 
(SURAT WARTA)正式发出后 

就可肯定其市议会地位。

■
黄
思
汉
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(吉隆坡24日讯）得胜 

之家今日举办“得胜建设 

家苑”义卖会，收入所得 

将作为“生命塑造中心”

建筑基金，以期新中心早 

曰落成。

马来西亚得胜之家福利协会中区总干事 

彭武建指出，位于士毛月的生命塑造中心 
为租凭单位，目前已买下另一块占地5万平 

方尺的地段，用于兴建新中心。

“该地段已夷为平地，即将兴建两栋相 

连的建筑，分别为1层楼的生命塑造中心宿 
舍，以及2层楼的办公楼，整个工程的建筑 

经费约55万令吉，而过去3年成功筹获35令 

吉，但仍不敷20万令吉。”

他今日在吉隆坡大城堡乐圣华小，出席

■ “得胜建设家苑”义卖会吸引许多民众踊跃出席，现场人潮攒动。

“得胜建设家苑”义卖会时说，目前该协 

会仍在等待加影市议会批准建筑图测，一 

旦获得批准即可著手展开兴建工程。

“预料工程将耗时1年完成，一旦新中 

心建竣，我们将立即申请住用证并搬迁， 
新中心宿舍可容纳70至80人。”

新宿舍可容納80人

该场义卖会的内容丰富，设有近百个摊 

位，包括书摊与义剪等摊位，吸引许多民 

众踊跃出席与支持；而大会也邀请原产业 
部长郭素沁及]ce Hobdays董事经理兼义 

卖会筹委会名誉主席林瑞国担任开幕嘉 

宾，一同主持鸣谬仪式，后者较后也宣布

拨款5万令吉给得胜之家。

此外，彭武建说，该协会希望透过义卖 

会，让更多人看见社会的需要，一起为这 

个社会作出贡献，而这正是得胜之家所扮 

演的角色。

“生命塑造中心不仅为有需要的人戒 

毒，包括抽烟、喝酒、玩手机及电脑上瘾 

等都可戒掉，这也是生命塑造中心的成立 

目的，改变’中毒者’的生命，并重新回到 

社会、回馈社会。”
马¥西$得胜之家福利协会成立迄今31 

年，旗下设有老人之家、儿童之家、青建 

中心及生命塑造中心，曾举办多次义卖 
会，以便筹募新中心约55万令吉的建筑经 

费。
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“華淡小成政治鬥爭工具，1

張潤安抨政客破壞和 諧
(巴生24日讯）大马客家公会联 周年纪念暨巴生惠州会馆庆祝成立 

马来西亚惠州联合总会总会长拿 

督李新才指出，该会计划整顿发起 
于40年前的惠联控股，期盼届时能 

获得各乡亲的支持，惠联控股虽然 

不活跃于商场，但根基仍在，并且 
会在未来展开整顿计划。

出席者尚有大马客家公会联合会 

署理总会长拿督贝建安、巴生客家 

■大会送出出一把传统扇子绐鸣锣 
嘉宾，左起为萧嘉万、王玉梅、叶 

奕良、理事锺育海代表、萧立娟、 

李新才、陈添财、伍醒罱、张胜 
祥、梁德志、张润安、黄万财、拿 

督陈治年代表、李志发及蓝平昌。

延

朝

财

接

钱

金
设

则

合会总会长拿督张润安抨击利用华 

淡小的发展作为政治斗争的工具的 

“组织”，并呼吁华社与各民族站 

在同一阵线，团结一致捍卫各源流 

学校的前景。

他说，早前无端冒出来的“组 

织” （土权党），欲入禀法庭挑战

12周年纪念联合晚宴时说，如果教 

育法令违宪，为何华淡小还能在我 

国存在这么长久？这些组织不应该 

以华淡小，作为政治斗争的工具。

斥炒作種族課題

他奉劝政客们，务必要将国家的

公会会长张胜祥、会务顾问刘道 

立、署理会长吴凤娟、副财政何祥 

俊、交际兼筹委会生席黄肇平、巴 

生惠州会馆会长陈添财、副会长叶 

庆昌、周坤延、叶华仔及周祥宝、 

八打灵再也客家公会署理会长拿督 

叶奕良、大会名誉顾问拿督黄万

委会主席周文达、巴生市议员伍醒 

罱等。

以登和平安逸、繁荣昌盛为目标，勿再财、拿啬萧嘉万、青年团团长s筹 径试图破坏种族间和谐，半还的开倒车试图捞取政治资本，三不五

是;法庭S5。时的炒作种族课题，将导致外资却 
他昨晚出席巴生各豕公会成247步及破坏国家和谐，让人反感。
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(莎阿南24日讯）霄州政府将实行 “一些屋生拥有两至兰辆轿车，却迟

“分期付款”措施，解决雪州廉价组迟不还清维修费欠款，所以说他们没能 
屋小撮屋主拖欠维修费的问题。 力（还钱）是不正确的。”

掌管雪州房屋、城市发展的行政议 她是日前为雪州联合管理机构与管理
员哈妮查指出，当局已要求联合管理委员会集会主持开幕时，这么指出。陪 
机构（JMB)与管理委员会（MC)采同出席者还包括蕾州房屋与地产局代执 

取上述措施，解决屋ft拖欠维修费行总监凯鲁与助理壬（发展规划部） 
的问题。 莫哈末哈菲兹。

■雪州政府将实行“分期付款”措施，以解决雪州廉价组屋屋主拖欠维修费的 
问题。（档案照）

廉價組j

“居民必须分期付换维修费，换 
言之，他们每个月都需缴付账单与 
付还欠款，直到还清为止。”

她说，目前有一小撮居民并非 
没能力缴清欠款，而是态度问题 
使然。

掌握欠費屋主資料

她说，尽管联合管理机构已掌握拖欠 
维修费的屋主，但仍给期限通融居民还 
清欠款。

“事实上，联合管理机构有权向这些

拖欠将近2000令吉维修费的屋主，采取 
法律行动，但他们却没这么做，反而给 

期限让他们解决问题。”
此外，她也说，目前雪州共有27个组 

屋正推动“资源回收中心”计划，即将 
可回收的物品卖给联合管理机构，以解

决拖欠管理费的问题。
“居民配合固然是好，但也面对外面 

回收商，提供更好售价的挑战。但我认 
为他们可以很好的进行这项计划，因为 
他们的目的不是要赚钱，而是为了组屋 
的维修状态。”
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雪州答玲珑敦化国民型华文小学在士毛月新校址正式动 

♦報導：A8
雪州答玲珑敦化国民型华文小学在士毛月新校址正式动 

土！

教育部长马智礼（左5)周日（24)为敦小主持动土仪式 

时，宣布财政部和教育部拨款400万令吉，绿盛世集团出资 

750万令吉完成这项工程；新校舍预计在2021年正式运作， 

为1056名学子提供就学机会。

雪州教育局主任玛哈南（左起）、绿盛世集团执行董事拿 

督潘丁友、教育部副部长张念群、绿盛世集团主席丹斯里刘 

启盛、马智礼夫人哈米达、绿盛世集团总执行长拿督曽建 

华，以及加影市议会副主席纳茲慕丁。
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■嘉玛莉亚（左五）派发食物银行计划的购券给受惠者 

右五为林樱桦。

右一为梁启靖及

萬達鎮食物銀行計劃

月派貧民50元購物券
(八打灵再也2 4日 

讯）万达镇州议员服务 

中心推出食物银行计 
划，每个月派发50令吉 

购物券给贫困人士，以 

解决城市贫穷问题。

行动党万达镇州议员 
嘉玛莉亚今早在千百家 

新村主持这项计划时表 

示，虽然雪州政府推出 

许多惠民计划，包括雪 

州健康关怀计划、雪州 

精明母亲关怀计划等， 

帮助了许多贫困人士， 

但这些惠民政策并不代 

表适合每一个人。

"可能有人会觉得万 

达镇选区或城市区的居 

民没有郊区居民那么可 

怜，但其实城市区存在 

城市贫穷问题，因此她 

推出食物银行计划，确

保他们的基本人权，而 

最基本的就是食物。”

她表示，她非常关注 

选区内两个新村及甘 

榜，包括千百家新村及 

甘榜卡尤阿拉，因为这 

些地区有比较多贫困人 

士，包括被孩遗弃的长 

者，单身无依无靠者， 

或是残障人士。

她说，她通过两个村 

长，获得29个申请，她 

也亲自进行家访，了解 

他们的需求后，批准了 
18项申请，分别各9个来 

自千百家新村及甘榜卡 
尤阿拉，每个月派发50 

令吉，让他们购买基本 

的粮食。
“其服务中心并没有 

以传统方式派米粮或食 
物，是因为虽然他们

贫困，但他们可以决定 

自己需要什么物品。我 

们随后会按时进行重新 

审核，确保受惠者是否 

还继续需要这项资助， 

并在受惠者家庭环境变 

好或已接受其他资助， 

不再需要就会取消资 

格°，’

千百家新村管委会主 

席（村长）林樱桦表 

示，9个来自该村的受 

惠者，情况特别糟糕。 

"我之前进行了好几次 

的家访，了解他们需要 

的东西，发现有些家庭 
没有煮饭，因此就不买 

物品，而是派发购物券 

他们自己去买。”

任何需要援助者，可 

联络万达镇州议员服务 
中心（03-7726 0441 ) 

查询及获取申请表格。 

其他出席者包括八打灵 

再也市议员梁启靖。 

(LPP)
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得勝之家義賣會

籌募20萬建新中心
(吉隆坡24日讯）得胜之家今日在吉隆坡大城堡乐 

圣华小举办“得胜建设家苑”义卖会，以筹募20万令 

吉的建设得胜之家生命塑造中心的建筑基金。

马来西亚得胜之家福利协会中区总干事彭武建表 

示，该福利协会成立迄今31年，旗下设有老人之家、 

儿童之家、青建中心及生命塑造中心，在这31年来陆 

续举办了数次义卖会，而今日则是第5场义卖会。

"我们这次希望通过义卖会，筹募费用兴建位于士 
毛月的新中心。这个中心的兴建费约55万令吉，我们 

这3年来陆续筹获35万令吉，仍差20万令吉。”

他说，得胜之家位于士毛月的生命塑造中心一直都 
是向他人租用的地方，如今已在附近买下一块逾5万 

平方尺的地段，用来兴建新中心。

"目前，该地段已铲平，欲兴建两栋相连的建筑， 

分别是1层楼的生命塑造中心宿舍及2层楼的办公楼， 

现在，我们还在等待加影市议会批准建筑图测，一旦 

当局获得的批准，即可开始兴建新中心，整个工程预 
计需要1年的时间。”

他表示，新中心宿舍可容纳70至80人。

原产业部长郭素沁及Ice Holidays董事经理兼义卖会 

筹委会名誉主席林瑞国也受邀担任开幕嘉宾，一起主 
持鸣锣仪式；林瑞国也会在义卖会上拨款5万令吉给 

得胜之家。（LPP)
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杨巧双：需推动更多职涯导师计划

让智障者学习一技之长

(太平24日讯)妇女 

及豕庭社会发展部副部 

长杨巧双说，我国需要 

推动更多的职涯导师计 

划，以让智障者能学习 

一技之长并自立更生。

她指出，根据残障人 

士发展局的数据显示，截 
至今年11月为止，共有 

263名残障人士在这项计 

划中接受训练，其中178 

人或68%涉及者面对学 

习阻碍问题。

她表示，目前全国 

共有165间公司参与职 

涯导师计划，当中有110 

是职涯导师，其中有4 

家公司及3名教练来自 

霹州。

她周六下午在出席 

太平后廊智障学院附属 

在后廊的工作坊为一项 

残障优秀职业计划主持 

颁奖时也说，国内约有 

55万名残障人士，其中 

向当局登记者有18万 

4307人或33.5%，当中 

面对学习障碍者柔佛有2

万1474人，雪州2万 

9063人及霹州1万5748 

人0

她表示，当局于今 

年3月推出的残障人类 

别卡，在4796名申请人 

当中，已有1469人获 

得，由于一些州属只有 

一台制卡机，在发生故 

障时便会拖延发出类别 

卡，故当局已拨款在各 

州增添多一台制卡机， 

让申请者能更快获得类 

别卡。

她说，一些残障组 

织也面对没有适当地点 

进行教导残障者制作手 

工品的问题，呼吁各地 

方政府能给予合作，为 

他们寻找没有使用的建 

筑物作为工作坊等，让 

残障人士也能学一技之 

长，而工作坊也成为他

杨巧双（左4)参观智障者学习缝裁手工品 

卡玛鲁查曼、陈尔瀚、郑传毅及杨明山。

左起是

们的社交场所。

她表示，政府也将 

会尽力协助残障组织展 

开各项的活动，让残障 

者受惠。

出席者有太平市议 

会秘书卡玛鲁查曼、倪 

可敏机要秘书郑传毅及 

霹雳残障人协会主席拿 

督杨明山。#
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了解法律的重要性
了解“法定强奸罪”除了让青少年学会如何保护自 

己免受到其他人的性侵，也可以提高青少年对禁止 

未成年性关系的醒觉。

多人都会忽略性教育的重要性，特别是比较含蓄的东方

人，在性教育方面往往都会对孩子难以启齿。可是父母 

的这种逃避心态对孩子的成长其实有着非常大的隐忧，因为 

孩子们会因为对性教育的不了解而犯下无法弥补的错误。特 

别是在资讯时代，如今的的青少年所接触的资讯比以往更泛 

滥，如果没有正确的性教育观念，青少年往往都会坠入未成 

年性行为或被诱奸的危机。

根据世界卫生组织数据，每年有约1600万15至19岁 

少女以及约1◦◦万15岁以下的少女怀孕分娩，而未成年母 

亲所生的婴儿死亡风险会比较高。更让人担心的是，每年有 

约300万15至19岁的少女进行不安全堕胎，所以说这些数 

据都显示了未成年性行为是必须设法制止的。除此之外，许 
多怀孕的少女，或因为导致少女怀孕而必须结婚的少年都不 

得不綴学，这些还未完成教育的青少年不管在心智上还是工 

作技能上都不成熟，最后将衍生出各种问题，比如虐待婴 

儿、家庭暴力、离婚等社会问题。

早前，妇女及家庭发展部副部长杨巧双就表示，国家人 

口及家庭发展局为了提升男学生对性知识与法定强奸罪的了 

解，将逐步在学校对男学生讲解性教育。而曰前教育部副部 

长张念群也宣布，小学六年级和中学五年级的最新课程中， 

从2021年起将纳入“法定强奸罪”的概念。这是为了让小 

学生在六年级时先对“法定强奸罪”有初步认识，并在升上 

中学五年级后再深入了解“法定强奸罪”的定义。这些举措 

都可以减少青少年对发生未成年性关系以及对抗性侵有着非 

常重要的帮助。

的确，很多青少年都不知道在“你情我愿”之下发生的 

未成年性关系也触犯了“法定强奸罪”，比如说2015年砂 

拉越就有一宗17岁少男与14岁女友发生性关系而在“法定 

强奸罪”下被定罪的案件，被告认罪后在儿童法庭被判轻鞭 

8下。就如张念群所说的，绝对不能当作每个人都知道这些 

法律的存在，所以这些法律知识必须要普及化。因此，政府 

的这项措施是值得赞许的，因为了解“法定强奸罪”除了让 
青少年学会如何保护自己免受到其他人的性侵，也可以提高 

青少年对禁止未成年性关系的醒觉。#
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有人忘7SB的根
99

安华狠批与政敌私会
(莎阿南24日讯）人民公正党主席拿督斯里安华 

周日狠批：“有人忘了自己的根！”

安华今曰（24曰）以不点名 

的方式，批评党内有领袖忘了自 

己的根及党的斗争，竟与政敌私 

下会面。

他的言下之意，似乎在指近 

期爆出夜晤巫统国会议员的该党 

署理主席兼经济事务部长拿督斯 

里阿兹敏阿里。

安华是周曰为“烈火莫熄大 

会”开幕致词时，发表以上谈 

话0

他狠批这些人，忘了自己的 

根，忘了党的斗争不是为了一两 

个人的利益，也不是为了部长 

职，更不是谁谁支持他就会获得

工程0

“这些是巫统过去的 

恶习，是我们希盟需要 

纠正的事。”

他说，在过去周四 
与首相马哈迪的会面 

时，也讨论了此事。马 

哈迪也认同必须遏制这 

种分发项目的做法。

安华续说，我们必须为人民 

奋斗，而不是为那些拿督、丹斯 

里。“我们要把坏的变好，把弱 

的变强，把肮脏的变干净。” 

他强调，改革不是赢了大选 

就结束，还有很长的路要走，不

“烈火莫熄元织周曰每| 

2019年释起依mM 
斯阿末

管是马哈迪或是他本人当首相， 
改革依然需要持续下去。

今曰是“烈火莫熄元老”组 

织（Otai Reformis)举办 2019 年 

改革大会，大会在莎阿南进行， 

全国有超过1〇〇〇人出席。出席嘉 

宾包括公正党顾问兼副首相拿督

斯里旺阿兹莎、首相署副部长兼 

公正党关丹国会议员傅芝雅、民 

主行动党武吉免登国会议员方贵 

伦、中委兼双溪比力州议员刘天 

球、“烈火莫熄元老”组织主席 

依德利斯阿末等。#

Page 1 of 1

25 Nov 2019
Kwong Wah Yit Poh, Malaysia

Author: No author available • Section: Nation • Audience : 59,667 • Page: A3
Printed Size: 251.00cm² • Region: KL • Market: Malaysia • Photo: Full Color
ASR: MYR 2,814.24 • Item ID: MY0037974693

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



&权会要求希盟政府实践大选竞选i言

兴权会2.0百人要希盟兑诺
(吉隆坡24日讯)兴权会2.0周日举行成立12周年和平集会，要 

求希盟政府实践25项大选竞选宣言。

兴权会12周年和平集会对希盟政府的诉求，包括正视印裔社 

会的贫穷问题、种族歧视课题、释放12名涉嫌支持“淡米尔之虎” 

及废除綱家安全罪行(特别措施)法令》（SOSMA)。
这项和平集会是于周曰，下午2时在吉隆坡十五碑小印度进 

行，活动吸引约一百人出席。#

卡立诺丁吁请巫统 

议员，坚守身为反 

对党的角色。

(新山23日讯）

巫统副主席拿督斯 

里卡立诺丁表示，

巫统国会议员的角 

色，应该是扮演好 

反对党的监督角 

色，而不是捍卫首 

相敦马哈迪。

他强调，让马 

哈迪继续留守首相 

职，不是巫统国会 

议员应该做的事。
“捍卫马哈迪应是土著团结党的责任。”

“此外，邀请希盟的领袖加入巫统，也 

不是他们（巫统国会议员）应该做的事。”
他是在知晓有关7名巫统国会议员联 

署发表文告指，他们曰前夜晤经济事务部 

长拿督斯里阿兹敏阿里，是邀请他加入巫 

统一事后，于周六发文告，吁请巫统议员 

坚守身为反对党的角色。

这7名巫统国会议员，分别是瓜拉吉 

挠国会议员拿督斯里依斯迈沙益、仁保国 
会议员拿督沙林、曰叻务国会议员拿督嘉 

拉鲁丁、金马仑高原国会议员蓝利、边佳 

兰国会议员拿督斯里阿莎丽娜、立卑国会 
议员拿督阿都拉曼，以及江沙国会议员拿汀玛斯杜拉。

卡立诺丁说，马哈迪曰前的言论（夜晤阿兹敏阿里的巫统议 

员宣称已经失去方向，询问是否可以入党），是为了让国阵在丹 

绒比艾国席补选取得胜利后，让巫统出现扰乱。

他提醒所有巫统党员，不要陷入马哈迪的游戏中，并强调巫 

统领袖应该吸取第14届全国大选的失败，努力复兴该党。

“巫统国会议员目前唯一必须做的，就是扮演好反对党的监督 

角色。扮演好适当的制衡角色，必定能够说服人民，巫统能成为 

向前迈进的政党。” #_________________________________________
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公青团大会

坚持邀旺姐开幕
(八打灵再也24日讯）人民公正 

党青年团团长阿克玛强调，该青年团 

坚持邀请该党顾问兼副首相拿督斯 

里旺阿兹莎，作为公青团全国代表大 

会的开幕嘉宾。

今年的公正党青年团代表大会， 

将移师到马六甲州举行；大会定于12 

月6曰（周五）上午8时，在马六甲国际 

贸易中心(MITC )进行，而开幕典礼则 

在当曰下午2时15分进行。

阿克玛周日在公正党总部召开记 

者会时说，公青团代表大会是讨论青 

年人课题的平台，希望大家不要转移 

焦点，大会开幕人已落实邀请旺阿兹 

莎，这是今天(24日）公青团中央执委 

会的最终决定。

他说，这次大会的焦点，将专注青 

年人就业机会、国家高等教育基金以 

及生活开支等课题，他不希望有其他 

因素，造成这次大会主题失焦。

“我们身为公青团员，有责任将其 
他青年的想法带进来(讨论）。”

今曰公青团署理团长希尔曼缺席 

公青团中央执委会。

希尔曼也 

是公正党署理 

主席拿督斯里 

阿兹敏阿里的 阿克玛。

政治秘书，他主张公青团应该保留传 

统，邀请阿兹敏阿里担任公青团全国 

代表大会的开幕嘉宾。

当媒体询及有关希尔曼之前披 

露，在公青团196个区团当中，他已掌 

握132人的支持，要求继续邀请阿兹 

敏阿里担任开幕嘉宾一事；阿克玛 

说，有关邀请谁担任开幕嘉宾一事， 

并不涉及传统问题。

他续说，根据公青团的记录，全国 

只有180个区团，包括155个曾经参加 

2〇19年公青团常年大会的青年团长。

询问到底有多少位区团团长支持 

他邀请旺阿兹莎出任大会开幕人时， 

他说，这是公青团的事，不是他个人 

或是希尔曼，或其他人的事。
他说，今年公青团全国代表大会 

以“烈火莫熄20年，填补人民胜利”为 

大会主题，料会有1088名代表出席大 

会。#

Page 1 of 1

25 Nov 2019
Kwong Wah Yit Poh, Malaysia

Author: No author available • Section: Nation • Audience : 59,667 • Page: A3
Printed Size: 137.00cm² • Region: KL • Market: Malaysia • Photo: Full Color
ASR: MYR 1,536.06 • Item ID: MY0037974913

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



享年82岁 ♦ A2版

马华元老
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马华元老李金狮病逝
魏家祥脸书发文悼念

(吉隆坡24日讯）马华元老丹斯里李金 

狮病逝，享年82岁。

马华总会长拿督斯里魏家祥周曰上午通 

过其脸书专页，悼念今天病逝的李金狮。

他在文中提到，李金狮曾在90年代担 

任署理总会长与马青总团长，也曾经出任卫 

生部长及房屋与地方政府部长。无论在官 

职，抑或党内，他敢怒敢言， 

敢做敢当，这就是“金狮本 

色”。

他形容李金狮的过世是马 

华一代巨人的陨落，李金狮活 

跃于政坛风云激荡之时，他经 

历过大起大落，但依然坚持到 

底，站在最前线捍卫党国与民

魏家祥通过其脸书专页悼念李族的尊严。

金狮。 一代巨人就此陨落，丹

斯里李金狮，一路走好，他的

贡献及传奇故事，华社及党员将铭记于心。

敢怒敢言深受基层爱戴
李金狮1937年出生于雪兰莪州淡江，被谕为马青历任总团长 

中，表现最为敢怒敢言，展现其“狮吼”本色，深受基层爱戴。

他是在1965年加入马华公会，曾任马华士拉央区会主席、马 

华雪兰莪州联委会秘书、主席、首相署国民团结局社区联络官。 

1974年当选雪兰莪州行政议员，1978年大选连任，1979年当选 

总团长。

1982年4月当选国会议员，1985年当选马华公会副总会长 

并任总秘书。1986年任劳工部长（现称人力资源部长），并任马 

华公会署理总会长。1989年任房屋暨地方政府部长，1990年任 

卫生部长。

提起李金狮这一号人物，最叫人津津乐道的是他对马华总会 

长的“三打三不打”。1993年，他在一群支持者拥护下宣布要挑 

战林良实的总会长宝座，11小时后又宣布退选，改由时任总秘书 

的黄俊杰挑大梁。1996年李金狮宣布退休，由林亚礼接任署理总 

会长。

李金狮曾获得雪州苏丹封赐拿督名衔，不过，在茅草行动闹 

得沸沸扬扬时，他在1987年1◦月23日被苏丹撤回拿督名衔。 

虽然如此，他还是受邀出席皇室活动，并在数年后重获封赐拿督 

名衔。

在退出政坛后，他依旧积极参与马华活动，尤其每年的党代 

表大会，他多数都会应邀出席观礼。2000年，李金狮获得最高元 

首陛下封赐丹斯里名衔。#
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身面对许多问题，而一些承诺没 

有兑现。「这些将令人民要求改 

变，因此我们保持团结一致。」 

本月16日举行的丹绒比艾国 

席补选，马华候选人拿督斯里黄 

曰升在这场六角战补选中以1万 

5086张多数票击退其他希盟候选 

人及其他对手。

国阵最初在候选人人选上迟 

迟未有定案，当时马华表态要上 

阵后，柔佛巫统也有意要上阵。

莎阿南24日讯|巫统主席拿

督斯里阿末扎希表示，反对党在丹 

绒比艾国会议席补选取得压倒性 

胜利，很大程度归功予伊斯兰党主 

席拿督斯里哈迪阿旺，因为哈迪推 

荐由马华候选人上阵这场补选。

他说，哈迪阿旺提议由马华 

上阵这场补选，哈迪或伊党并非如 

希盟所指控的极端及种族主义者。

「当丹绒比艾国席补选消 

息传出后，哈迪是第一位向我提

出由马华候选人出征这场补选， 

如果伊党是极端及狭隘的话，我 

们是不可能看伊党主席会这样开 

放的态度，哈迪对政治非常有远 

见，因为这种合作在政治上非常 

重要。」

阿末扎希是昨晚在雪州巫伊 

全民和谐推介礼上致词时，如此

表示。阿末扎希这番言论获现场 

约600名出席者报以热烈掌声。

雪州也可能发生

他指出，国阵在丹绒比艾补 

选的胜出证明巫伊合作接受度， 

也反驳这项合作是针对非穆斯林

或非马来人的说法。

阿末扎希也强调，巫伊合作 

模式在柔州取得成功，同样情况 

也可以在雪州发生，前提是两个 

马来穆斯林政党党员必须紧密团 

结，避免任何冲突。

他说，希盟雪州政府各种问 

题激怒了该州人民，雪州政府自

丹绒比艾补选获胜扎希归功哈迪
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领袖。

»洋文47

马华一代强人

李金狮逝世
^ 代政治强人马华前署 

理总会长李金狮周日逝 

世，享寿82岁。他是在周日 

凌晨12时30分于武吉白沙罗 

住家安详离世，遗下妻子和 

4名孩子。

李金狮曾任劳工部 

长、賴及地減府部长和 

卫生部长等多个部长职，在 

1980至1990年代的政 

_ 坛非常活跃。

马华总会长魏 

家祥周日下午在面子书 

贴文公布李金獅逝世的消 

息，并以「马华一代巨人的 

陨落」为題，纪念这名马华

i
东
方
电
子
报
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吉隆坡24日讯|马华公会前署理总会长、 

前部长丹斯里李金狮逝世，享寿82岁。

2016年3月5日，马华67周年党庆，李金狮（左3)与党元老及党领袖们齐聚一堂。左起时 

任总秘书拿督斯里黃家泉、前署理总会长丹斯里林亚礼、时任总会长拿督斯里廖中莱、前 

总会长陈群川、时任署理总会长拿督斯里魏家祥及前署理总会长丹斯里曾永森。 _挡案照_

丹斯里李金狮于1937年出 

生在雪兰莪州，他曾是马青总 

团长、马华署理总会长，也先 

后担任劳工部长、房屋暨地方 

政府部长及卫生部长。

马华总会长拿督斯里魏家 

祥今午（24日）在面子书专页 

贴文，以「马华一代巨人的陨 

落」为题，公布李金狮逝世的 

消息。

「丹斯里李金狮活跃于政 

坛风云激荡之时，他经历过大 

起大落，但依然坚持到底，站 

在最前线捍卫党国与民族的尊 

严°」

「他曾在90年代担任署 

理总会长与马青总团长，他也 

曾经出任卫生部长及房屋与地 

斯里李金狮，一路走好，他的 

贡献及传奇故事，华社及党员 

将铭记于心。」

李金狮儿子李文元接受 

《马新社》访问时指出，父亲 

是于今天凌晨12时30分在武吉 

白沙罗住家逝世。

「父亲安详逝世，他在 

去年10月中风，我们会想念 

他。」

周二举殡

丹斯里李金狮与妻子育有 

4名子女，分别是大儿子李文 

元、二儿子李文政、大女儿李 

文婷、二女儿李文秀。其葬礼 

以基督教仪式进行，丧府于吉 

方政府部长。无论在官职，抑 

或党内，他敢怒敢言，敢做敢 

当，这就是『金狮本色j。」

「一代巨人就此陨落，丹

隆坡孝恩馆设灵，择定于周日 

(24日）及周一（25日）晚上 

8时30分举追思礼拜，并于周二 

(26日）举殡，殡仪礼拜于上

午10时举行，之后扶柩举殡安 

葬于汝莱孝恩园。

李金狮在1 965年加入马 

华公会，曾任马华士拉央区会 

主席、马华雪兰莪州联委会秘 

书、主席，马来西亚政府首相 

署国民团结局社区联络官。

他于1974年当选雪兰莪 

州行政议员，1978年大选连 

任，1977年当选马华青年团总 

部长。1979年当选总团长。并 

在1982年4月当选国会议员， 

1983年任首相署副秘书。1985 

年当选马华公会副总会长并任 

总秘书。

之后，他在1986年任劳 

工部长，并任马华公会署理总 

会长，1989年任房屋暨地方政 

府部长。1990年任卫生部长， 

先后受雪兰莪州苏丹及国家元 

首封赐拿督（D . P . M . S )

S • M • S，以及P • P • N勋衔。

李金獅（左）在2〇15年10月的马青大会上，获颁表扬贡 

献奖。由当时的马华署理总会长拿督斯里魏家祥（中） 

及马青总团长张盛闻（右）颁奖。
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商发展甘榜荅鲁

直区部下周会马来农村机构
吉隆坡24日讯|联邦直辖

区部将会在下周与马来农业乡 

村机构（MAS )开会，商议甘榜 

荅鲁重新发展的细节条款以及 

边境管理。

直区部长卡立沙末说，这 

已是该部与马来农业乡村机构 

第3次会晤。在此之前分别已经 

与雪州大臣阿米鲁丁和雪州苏 

丹沙拉夫丁殿下，一同开会。

他说，雪州政府把涉及土 

地重新分配到吉隆坡区后，并

没有委任给任何执法单位。

「当年隶属雪州旗下的马 

来农业乡村机构，创立于1900 

年；之后分配给直区吉隆坡接 

管，所以定位已经改变，而其 

状态也需要被讨论。」

「它的定位成为了一个问 

题，需要调查以便得悉其涉及 

哪里的权限。」

卡立沙末是在今日，出席 

斯里砂拉越人民组屋举行的亲 

善活动时，如是表示。
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麻tt获雄通亿建麻tt获雄通亿建
丨□讯柔州州务大臣萨鲁丁嘉玛指出，新山24日讯

经济事务发展部长拿督斯里阿兹敏阿里上个月到麻 

坡县巡视后，已同意将拨款1亿零115万令吉，在麻 

坡展开6项计划。

他说，该6项计划包括，巴 

冬海口熟食中心兴建计划、彭加 

兰斯里美兰蒂海滩侵蚀维修工 

程、巴力纳威国小提升工程、麻 

坡家具工业园衔接11里路段（麻 

坡路往拉美士方向）道路工程计 

划、麻坡家具工业园主要道路拓 

宽工程计划，以及麻坡家具工业 

园路段（麻坡路往永平方向）提 

升和拓宽工程计划。

他指出，耗资450万令吉麻 

坡巴冬新巴刹兴建计划，目前已 

进入麻坡县议会招标程序，预计 

将在明年3月展开。

「在巴力纳威村建造一座以 

人造草皮和多用途操场为主的迷 

你体育馆计划，也已经展开，料 

将耗资470万令吉，预计可在明年 

2月5日完工。」

他补充，柔州水利灌溉局 

目前已针对彭加兰斯里美兰蒂区

海滩兴建防波堤计划进行招标工 

作，料可在明年4月动工。

萨鲁丁嘉玛周日在柔州第14 

届第2季第3期立法议会上，以书 

面问答环节针对巫统龙引州议员 

阿育嘉米尔在附加提问质疑希盟 

柔州政府，是否会对早前在补选 

时的许诺，做出上述回应。

公平对待各地发展

萨鲁丁嘉玛说，即便在丹绒 

比艾国席补选失利，作为以柔州 

人民为重的州政府，将不分朝野 

地继续执行及落实在丹绒比艾所 

承诺的发展及建设计划。

他承诺，柔州政府将以人 

民为先，公平对待全柔各地的发

:会边缘化反对党的选区。

无论如何，他也呼吁朝野政 

党应一起合作，确保柔州的发展 

工程都能落实。

值得一提的是，柔州议会巫 

统「重炮手」阿育嘉米尔这次又在 

本届议会出手，先是在附加提问时 

质疑希盟州政府是否会漠视补选承

-大臣办公室-

诺，较后又因不满柔州大臣在他提 

问时打岔，而援引议会常规，请示 

柔州议长苏海占做出裁决，险些又 

引起朝野议员引发骂战。

所幸议长苏海占最终援引议 

会常规指，除非有关议员已抵触 

议会常规，否则任何人都不能打 

断州议员提问。
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阿克马宣布公青大会将由旺阿兹莎开幕；左为赛巴力沙及右为 

迪班。

公青团大会下月6日举行

旺阿兹莎开幕
(八打灵再也24日讯）人民公

正党内斗继续发酵…

人民公正党青年団执委会 

议今日议决，公青N1代表大会 

照旧由副首相兼及公正党顾问 

I才丨主席拿督斯里旺阿兹莎医生 

主持开幕。

根据传统，公青W代表大 

会应由党署理主席，也就是拿 

督斯里阿兹敏阿里主持开幕。

公青团团氏阿克马今曰宣 

布，公青团代表大会将于12 

月6 R (周五）早上8时开 

始，在马六甲国际贸易中心举 

行；开幕仪式预料将在当天下 

午2时15分举行。

“至于大会开幕人，那并

不涉及传统问题。

“虽然这次情况看起来有 

些不同，但并非首次（由党署 

理主席以外）的人开幕，因这 

不受限于任何党职或人十（开 

幕）。”

阿克马是在公正党总部主 

持上述大会举打如的最后一'场 

公青团执委会议后，召开记者 

会作出这项宣布：出席者有公 

青丨才丨副团K：赛巴力沙及迪班。

较早前坚持应由阿兹敏为 

公青大会开幕的署理[才丨K：希尔 

曼，并没有出席会议。

他说，邀请旺阿兹莎为大 

会主持开幕的决定已在上述会 

议中讨论并定下。
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林宽城：扩大人脉把握商机

▲商应参与雪博览会
(万津24日讯）雪州滨海区七大商会总 

会长丹斯里林宽城呼吁商家与厂商响应 

参与州政府主办的博览会，扩大人脉及 

把握商机。

他咋晚出席瓜拉冷岳中华商会庆祝

成立53周年暨第24届新理事宣誓就 

职典礼“双喜”联欢晚宴致词时说，希 

望政府加倍重视优化本地营商环境，制 

定更亲商的政策，强化整体营商环境， 

中小企业才有机会做大作强。

U ■府也有必要加速培

M训技术和技职教育 

与培训人员，以迎合企业转型 

升级的需求，协助大马逐步朝 

向高收人国家。”

他认为，我国应该大力推 

动旅游业，简化海外游客的签 

证，吸引更多游客到来旅游消 

费，协助国家的经济成长，让

中小企业受惠。

他也宣布拨款2000令吉给 

瓜冷中华商会活动基金。

此外，开幕嘉宾万津州议 

员刘永山指出，雪州政府明年 

财政预算案将增加额外2000 

万令吉拨款供技职教育的奖学 

金和助学金，以发掘和培训更 

多技职方面的人才《

他说，在瓜冷县就设有多 

所技职学院及训练中心，希望 

中学生及青少年多注重和接受 

技职训练。

大会亦邀请莅临为新届理 

事就职典礼主持监誓仪式，为 

晚宴掀开序幕的嘉宾包括鸣锣 

人刘永山、拿督余金福、施丰 

前、陈进祥及福建酒家东主等。

瓜冷中华商会新届理事与监誓人、开幕嘉宾及顾问等合影，前排坐者左起为连晋钏、徐春发、林 

坚志、谢晋豪、刘添财律师、叶意伦、林宽城、陈来顺、刘永山、廖永智、余金福、拿督刘锡 

翅、陈玟龙、邹永光、林生福及黄伟雄。

陈来顺：瓜冷华商会历经挑战
大会主席兼瓜冷中华商会 

会K:陈来顺指出，过去53 

年，商会经历了各种挑战，并 

在理事会尽心尽力克服下迎刃 

而解。

他说，瓜冷中华商会将继 

续推动本区旅游与美食活动以

及商业经济与中小型企业的研 

讨会，以配合科技的进步与发 

达，让商家们慢慢转型跟上潮 

流。

他希望与滨海区其他六大 

商会紧密合作，以联办方式进 

行一些商业活动及研讨会。

筹委会主席叶意伦在仪式 

上致谢词及联同全体理事筹委 

向来宾敬酒致意。

出席参与其盛的嘉宾尚有 

瓜冷县议员黄锦伦、洪偭容、 

林斗益及颜毅靖、大会鸣锣嘉 

宾拿督余金福、施丰前、陈进 

祥及福建酒家东主及剪彩嘉宾 

等。
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绿盛世出资750万料明年建竣

敦化华小新校舍动土
(士毛月24日讯）坐落在绿盛

世集1才丨旗下发展项目Eco 

Majestic的敦化国民型华小今 

R举行动土仪式，并由教育部 

长马智礼博士及副教育部张 

念群主持。

靠近Eco Majestic东门出 

口，占地6亩的敦化华小新校 

舍，建筑费约为1150万令 

吉，绿盛世集I才丨将出资其中的 

750万令吉。

而教育部和财政部也答应 

拨丨丨丨400万令吉作为建校基 

金。

敦化国民型华小新校舍预 

计将会在2020年建好，并将 

于2021年招收新生。

届时，敦化华小将会有24 

间教室以及其他设施，包括幼 

儿园、篮球场、图书馆和食 

堂，将可容纳1056名学生。

移交4958房屋钥匙

成立于1910年的敦化华 

小，原校址位于雪兰莪州的峑 

玲珑，目前只有138从幼儿园 

到六年级的学生。

绿盛世集集团总裁兼总执

行长拿督曾建华表示，今年迄 

今，占地1089英亩，属于永 

久地契的Eco Majestic发展项 

目已经移交4958间房屋钥匙 

给新屋主，而敦化华小动土礼 

将会是该发展项0的另一个里 

程碑。

他说，今日举行的动土仪 

式，是各方努力不懈的成果， 

当中包括校方、家教协会、教 

育部、地方政府如加影市议会 

及雪兰莪州教育局等，当然还 

有绿盛世团队，以确保附近社 

群能接受到良好的教育。

“作为发展商，我们致力 

于改善我们城镇中的基础设 

施。因此，我们采取积极措施 

为Eco Majestic的教育，提供 

优质设施。敦化华小的到来， 

不只将增添价值，也将为整座 

城镇带来更多活动。”

出席活动的还有雪州教育 

局总监莫哈诺、加影市议会副 

市氏纳兹慕丁、教育部长马智 

礼夫人哈密达、绿盛世集团主 

席丹斯里刘启盛，以及敦化华 

小董事长兼绿盛世集团执行董 

事拿督潘丁友等。

潘丁友(左起）、张念群、刘启盛、马智礼、哈密达及曾建华_同 

主持敦化国民型华小动土仪式。

马智礼感谢各造参与建校
马智礼致辞时说，感谢各 

造参与建设敦化华小新校舍， 

他相信这座新校园将会为学生 

提供一个舒适与良好的学习环 

境0

他说，除了现有正兴建的 

敦化华小新校舍，Eco Majestic 

也承诺将捐献数块土地，建设 

综合学校与宗教学校。

他说，教育发展不止是政 

府或教育部的责任，私人领 

域、甚至全国人民都应该一起

合作，以创造更优质的我国教 

育。

他说，事实上，政府一直 

都有向有需要的学校提供援助 

及资金，闪为充足与舒适的基 

础设施是教育的基本需求，而 

如今，政府也完成国内学校 

90%的提升丁程。

他说，政府希望全马的学 

校，包括国小、华小、淡小吉 

所有政府学校，都能获得优质 

的教育。
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(吉隆坡24n讯）由于{1:去年党选期间涉及贪 

污，公正党宣布，即日起开除彭亨百乐支部主席查 

卡利亚阿都哈密以及党员依斯迈都哈迪的党籍。

公正党纪律局主任拿督阿末卡欣在今日的公正 
党每月最高理事会议后召开新闻发布会指出，反贪 

会于10月23日致函予公正党，确认查卡利亚及依斯 

迈都在去年的党选期间涉及贪污，因而要求公正党 

对两人采取合适的纪律行动。

“纪律局经过冗长的讨论后，建议即刻开除两 

人的党籍，这项建议也获得最高理亨的认同。”

他透露，公正党将向反贪会汇报开除两人党籍 

的决定，时反贪会也自行将决定对两人采取的对付 

行动。

他补充，倘若两人能够证明自己的清白，依旧 

能针对被开除党籍的决定作出上诉。

阿兹敏将为妇女组大会开幕

另外，公正党总秘书拿ff斯里赛夫丁指出，移 

师到马六甲州举行的妇女组以及公青团大会，将分 

别由署理主席拿督阿兹敏为12月5日的妇女组大会主 

持开幕，公正党顾问兼副首相拿督斯里旺阿兹莎， 

则将为公青团于12月6日举办的全国代表大会开幕。

他表示，除了霹雳和雪兰莪外，各州的党代表 

大会也已顺利完成举办。

“霹雳的州代表大会将于12月3日在江沙举行， 

至于雪州的代表大会还需等待在巴塞罗那进行工作 

访问的州务大臣阿米鲁丁做出宣布6 ”

他透露，除了砂拉越丹绒玛尼支部外，来自全 
国221个支部的2615名代表，将有资格参与全国代表 

大会。

致
同
意
挺
敦

領
導
政
府

@夫丁指出， 

f公正党最高 

理事也针对昨n的希 

盟主席理事会所达成 

的共识进行讨论，并 

-致同意继续给予首 

相敦马哈迪所领导的 

政府给予全力支持， 

以恢复我国的经济和 
进行改革议程。

他透露，公正党 

最高理事也认同，马 

哈迪移交首相职权给 

公正党主席拿督斯里 

安华的过程，应该以 

和平及有序，并且在 

达成共识的情况下进 

行。

他强调，任何欲 

针对和平权力交接计划进行 

破坏的努力，皆不是公正党 

的意图。

赛夫丁表示，公正党也 

将遵守马哈迪在希盟主席理 
事会做出的忠告，即希盟4 

成员党应该继续保持团结， 

确保国家政权的稳定。

“所有的内部纠纷都应 

该获得有效的解决，避免对 

希盟带来影响。”

PARTI K 阿末卡欣

(左起）与赛 

夫丁在最高理 

事会后，宣布 

革除在党选时 

涉贪的查卡利 
亚阿都哈密以 

及依斯迈都哈 

迪党籍。右为 

法米。

開除百樂支部主席1黨員
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完善青少年性教育與法規課程
育部副部长张念群说，教育部将在2021年 

将法定强奸的内容加\六年级和中五体育 
健康课的社交及生殖健康教育课程中，以让学生在 

青少年情窦初开，开始校园恋爱时，可以透过课本 
内容了解法定强奸条文，并知法守规。

她说，即便是在双方同意之下发生性关系， 
但是若女生末足16岁，在现有法律下仍会被视为强 

奸。教育部认为，有些重要的法规必须透过教育让 
学生知道，而不是“以为”他们都知道。

副部长指出，我国虽有这样的法律，但是没 

有透过教育让学生知道，学生便没有这样的知识， 
所以必须有人负起教育他们的责任。他们或许不是 
有意强奸，但也得有人告诉他们现在不能发生性关 

系，这是_ •项罪案。
随着科技和网络世界的高速发展以及垃圾情色 

资讯的泛滥成灾，各种形形色色足以影响青少年男

女心智发展的猥琐和色情图文与影几，随便搜索便 
会出现在孩子们的手机，如果他们还没有达到能够 

分辨资讯的良莠与法规的年龄，便极易误人歧途， 
犯下错误影响一生，

妇女、家庭及社会发展部副部长杨巧双曾指 
出，从2013年至今年5月，当局已接获大约10万宗19 

岁以下少女怀孕的个案，期间有约900宗弃婴案，但 

只有30%婴儿存活。以上的悲剧，F排除是大部份 

吸收到不正确性知识和性观念的青少年造成，因此 

妇女部会与教育部合作以改善学校的性教育课程纲 
要，让13岁的少年就必需开始学习。目前有一项被 

称作体育及卫生教育课的性教育课程纲要在教导15 

岁学生，但根据卫生部数据，如今的少女和少男， 
可能早至13岁就会做出•些越轨的亨了。

如今孩子们人手一机，在任何时间和地方都可 
以连线接触花花世界和海量不良资讯，父母亲和家

人防不胜防，可见透过教育指导他们接触并了解法 

规，尤其在性关系方面的正确观念，方可抑制他们 
失控闯下大祸。

门前杨巧双也透露由国家人口及家庭发展局 
(LPPKN)所推行的男学生健康性别教育计划，已 

庄部份学校进行，未来将推广至全国各校。这是- 
项在校园卩、丨专为男生讲解性教育的计划，旨在提T| 

男学生对性知识与相关法令的了解，并希望往后学 
校的性教育课程也能加人此元素，以便同时也教导 

女学生学习保护自己，也要教导男学生尊重女生 

通过教育部与妇女、家庭及社会发展部双管齐 
下的通力合作，将青少年接触性教育与法规的年龄 
下调至小六，可说是一项与时并进，配合时代发展 
的措施，也等于是为国家未来的主人翁预早准备保 

护伞，助他们在学习成长的过程中，减低行差踏错 

的机率，循著正轨健康成长。
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(沙亚南24日讯）公正党主席拿督斯里安华 

指出，有两三个人正试图破坏权力移交协议，以 

肮脏的手段阻止他接任为下一任首相，但这些人 

不会得逞的，而且这只是少数，他并不在意。

他吁请支持者保持耐心，因为他选择以“和平方 

式”进行首相职权的交接，他无意催促首相敦马哈迪交 

棒给他。

他有信心将在人民的支持下，在和平过程中接捧。
安华也是波德申国会议员，他于今日在“2019年改 

革者大会”上致词时说，这些人的诡计已经暴露，他们 

在玩弄“后门”政治。

吁人民保持耐心

他说，人民应给马哈迪和希盟政府空间治理及恢复 

经济。

“这将使敦马哈迪更容易履行职责，也将使我在 

顺利接仟时不会有问题及更容易展开工作，这是我的立 

场，我请求你保持耐心。”

根据希盟领导人达成的协议，马哈迪会在至今仍未 

指定的日期将首相位移交给安华。

“有人试图破坏这协议，党内确实有人发出杂音， 

但我认为他们只是少数，约90%仍然支持我们，另外的 

10%应该服从多数，他们只是通过媒体进行干扰，并不 

会影响我们的T.作。”

他说，希盟主席理事会己重申首相职权移交的立 
场，即马哈迪出任第7任首相，而安华是第8任首相，移 

交职权的n期则由希盟主席理事会来拍板定案。

现阶段不入阁

安华表示，他无意在现阶段人阁，他将等待接任成 
为我国第8任首相。

他出席2019年改革者大会后也表示，马哈迪在希盟 

主席理事会上给予公正党的建议是建议该党举行与民活 

动、下乡服务及避免舞弊及自傲。

被询及哈迪阿旺昨日指有人接触伊党建议一起成立 

后门政府的事件，安华表示今日未听闻阿迪阿旺接受上 

述献议，因此没有在今日提及此事。

他说，他们透过希盟效忠首相敦3哈迪及相关人 

士，不会理会其他举动。

出席者在安华致词 

期间，在台下高举印有 

安华肖像及“第八任首 

相”字眼的海报，力挺 

安华成为第八任首相

與政敵進行談判

有領袖忘了烈火莫熄
华今n以不点名方式， 

讽刺署理主席令督斯里 

阿兹敏等党领袖忘记“烈火莫熄” 

斗争的根本。

他说，不只是其他政党忘了 

“烈火莫熄”，该党也有领袖已经 

忘了“烈火莫熄”（改革）作为该 

党的斗争核心，甚至与政敌进行谈 

判。

他说，这些领袖被委任为部 

长后就脱离了现实忘记了真正的斗 

争，他们不敢见改革者，但是却与 

政敌见面。
根据报道，22名巫统的国会议 

员受邀到阿兹敏位于布城的官邸， 

包括巫统前副主席拿督斯里希山慕 

丁，阿兹敏事后声称会晤是为了商 

i寸政府的政策和计划；当日出席者 

也包括公正党副主席祖莱达和敦拉 

萨镇国会议员卡玛鲁丁。

安华也是波德申国会议员，他

于今日在“2019年改革者大会”上 

致词时说，有关领袖忘了（烈火莫 

熄）斗争不是为满足了一两个人， 

或部长的利益或部长职位。

他强调，该党的斗争无关“谁 

支持我就能得到工程”“不支持 

我就得不到工程”，而这是巫统旧 

有的陋习，是需要纠正过来的。

以工程合约 

回报支持者滥权

他说，有些部长也答应以工程 

合约回报其支持者，这是滥权。

“这工程，那工稈，这是什么 

党啊？党的工程吗？”

他说，这些领袖不只会见党内 

同僚，甚至与政敌谈判。这时，台 

下有人高喊阿兹敏的名字。

他说，他早前与首相敦马哈迪 

会晤时提出了这个课题，并认为有 

必要遏止和纠正这种风气。

编辑：蔡淑姗

“改革者大會”通過8提案

促敦馬最遲510交棒安華

03

+公正党主席拿督斯里安华 
的忠实支持者“烈火莫熄 

兀老”组织（Otai Reformis )主办的 

“2019年改革者大会”通过8项提 

案，包括促请和要求最迟在2020年5 

月10日，敦马哈迪交捧给安华出任我 
们的第8任首相。

“烈火莫熄元老”组织主席依 
德利斯阿末在大会于下午5时结束 

时，宣读了8项提案的内容。

今天大会讨论多项改革议程， 
包括呼吁让安华出任第8任首相等， 

现场有支持拉开“我们耍拿督斯里安 
华尽快成为第8任首相”的横幅。

阿都拉沙尼枰击阿兹敏和祖莱 

达等人无礼，背叛党的斗争。

安华夫妇受热烈欢迎

早上11时，安华在夫人，也是 
副首相拿督斯里旺阿兹莎的陪同下抵 

达会场，受到约1 〇〇〇名支持者的热烈 

欢迎，烈火莫熄的口兮此起彼落。

当播放回顾“烈火莫熄”运动 
走过21年的日子的短片时，旺阿兹莎 

-度感触而低头轻轻的拭泪。

大会由大会主席占韩沙致开幕 

词掀开序幕，演讲嘉宾包“烈火莫熄 

元老”组织主席依德利斯阿末、公正 

党元老赛胡先阿里、公正党中委拿督 

阿都拉沙尼、诚信党的代表沙阿里宋 

吉，行动党双溪比力州议员刘天球、 

公正党青年团团长兼新山区国会议员 

阿克玛和关丹国会议员傅芝雅等。

“烈火莫熄元老”组织是安华 
在1998年被革职后成立，之前已在网 

上发布“第八任首相安华”（Anwar

PM8)的活动海报，这也是公正党在 

去年全国大选中所展示的海报:

近来，“烈火莫熄元老”组织不 

断要求马哈迪宣布移交职权给安华的 

门朗，也公开促请公正党署理主席拿 

督斯里阿兹敏辞职。

阿都拉沙尼抨“另一派系”

另•方面，阿都拉沙尼毫不留 

情的抨击“另一个派系”背叛公正党 

的斗争，包括署理主席拿督斯里阿兹 

敏、副主席祖莱达和公青团署理团长 
希尔曼。

i指这些人支持马哈迪出任首相 

至任期届满，似乎忘了最初的协议。

他批评阿兹敏等人在获得权位后 

就忘本，越发大胆发表无礼的言论和 

支持马哈迪任满一届才交捧和阻止安 

华接任为首相，因此，他促请公正党 

最高领导层采取严厉行动对付他们。

賽胡先：不須人民驅逐

“敦馬應守諾自動交棒”
/、正党元老赛胡先阿里吁请

A首相敦马哈迪坚守任相2年 

后交棒予公正党主席拿督斯里安华 
的承诺，或最迟在明年5月9日前以光 

彩、谨慎及良好的方式退位。

“人民不需要以以前巫统的方式 

驱逐他，我们不想要驱逐他，让他自 

己退位。”

他在2019年改革者大会针对移交 

权力日期回应时说，马哈迪需明白若 

行者不遵守承诺，人民或许并没有太 

多耐性。

询及移交职权日期该由谁敲定， 

他认为烈火莫熄元老组织及人民必须 

要求敲定有关日期。

他希望上述日期不是透过一或两 
名具有影响力者决定，而是透过希盟 

主席理事会敲定，就如当初敲定由马 

哈迪担任希盟政府首相的程序一样。

赛胡先阿里说，希盟虽然没列明 

马哈迪移夂首相职位予安华的期限，

但各成员党达成的共识是当安华被赦 

免之后.)

他表示，各党时所了解的是， 
赦免过程耗时至少2年，因此马哈迪 

当时才发表文告声明自己将担任过渡 

首相。

他反问马哈迪是否遵守承诺，因 

后者的说法经常反反复复，并认为马 

哈迪不是遵守承诺之人。

“我们相信安华将实施改革方 

案，因为是他推动改革理念，他坚持 

改革理念，然而却有…批人想要破坏 

安华成为第八任首相的承诺。”

赛胡先阿里指出，其他政党给 

予马哈迪支持是因他们担心安华将带 

来更大的改革，或可能威胁他们的地 

位，因此他们为确保安华不能成为下 

-任首相而勾结。

但他相信有人民及烈火莫熄元老 

组织支持的情况下，移交职权让安担 

任下-•任首相的日期定能敲定。
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瓜冷中華商會晚宴

瓜冷中华商会第24届新理事在（左一）的监誓下

(万津24日讯）瓜拉冷岳 

中华商会日前举办庆祝成立53 

周年暨第24届新理事宣誓就职 

典礼“双喜”联欢晚宴，筵开 
115席，场面热闹。

大会当晚邀请雪州滨海 

区七大商会总会长丹斯里林宽 

城莅临为新届理事就职典礼主 

持监誓仪式；为由万津区州议 
员刘永山、拿督余金福、施丰 

前、陈进祥及福建酒家东主中 
主持鸣锣开幕，另有逾60名献 

捐1000令吉以上的商翁与热心 

人士同时为晚宴主持亮灯联合 

剪彩仪式

林宽城呼吁政府加倍重视 

优化本地营商环境，制定更亲 

商的政策，并多听取商界、业 

者、商业组织团体对经济的看 

法与意见，了解中小企业面对 

的实际情况，制定接地气和行 

之有效的政策，以强化整体的 

营商环境，中小企业才有机会 

做大作强。

须加速培训技职人员

“政府也有必要加速培 

训TVET (技术和技职教育与 

培训）人员，以迎合企业转型 

升级的需求，对这类人员的需 

求会越来越多.-旦这类的高 

薪工作岗位多了，将有助大马

众嘉宾在晚 
宴上合影。左起 

为林坚志、瘳永 

智、刘永山、陈 

来顺、林宽城、 

叶意伦、余金福 
及刘锡翅；后排 

左起为陈玟龙、 

邹永光及林国 
君。

林寬城：政府須優化營商環境

應制定更親商政策
逐步朝向高收人国家的行列迈 

进。”

他也认为，我国应该大力 

推动旅游业，简化海外游客的 

签证，吸引更多游客到来旅游 

消费，协助国家的经济成长， 

也肯定能够让中小企业受惠。

刘永山：

雪明年增拨技教奖助学金

刘永山表示，雪州政府 

明年的财政预算案将增加额外 

2000万令吉的拨款，供技职教 

育的奖学金和助学金，以发掘 

和培训更多技职方面的人才。

他说，在瓜冷县就设有多 

所技职学院及训练中心，希望 

中学生及青少年多注重和接受 

技职训练。
他也呼吁商家与厂商多响 

应参与州政府主办的博览会， 

扩大人脉及把握商机，同时鼓 

励工厂或工厂土地面对问题者 

尽快申请工厂合法化计划，政 

府目前给予多项优惠。

他也宣布拨款2000令吉给 
瓜冷中华商会活动基金。

陈来顺：

盼制定更多利民政策

大会主席兼瓜冷屮华商会 

会长陈来顺呼吁政府逐步兑现 
509大选时的承诺，同时希望政 

府在政经文教方面不分种族， 

制定更多有利民众的政策。

他也希望华裔部长多关注 

和协助解决多项对华小华教不 

利的措施，同时提及，瓜冷中 

华商会将继续推动当地旅游与 

美食活动，以及商业经济与中 

小型企业的研讨会，以配合科 

技的进步与发达，让商家慢慢 

转型跟上潮流。
他也希望与滨海区其他6大 

商会紧密合作，以联办方式进 

行一些商业活动及研讨会。

出席参与其盛的嘉宾尚有 

瓜冷县议员黄锦伦、洪偭容、 

林斗益、颜毅靖及筹委会主席 

叶意伦

瓜冷中华商会新届理事与监誓人、开幕嘉宾及顾问等合影。坐者左起为连晋钏、徐春发、 

林坚志、谢晋豪、刘添财、叶意伦、林宽城、陈来顺、刘永山、廖永智、余金福、刘锡翅、陈玟 

龙、邹永光、林生福及黄伟雄

宣誓就职

m _:和
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丨居民讲解灭蚊的有效方法。

也获得附近社区居协，包括DPC 

(Bukit Malm.i )、62B Menjalara、 

y狮子俱乐部、居民协会联合会、阿 

艰代表参与。

(八打灵再也24日讯）双威SPK白沙罗居民协会昨日 

举办清洁运动，居民发挥互助精神，协助提升社区卫生。

该会主席李来盛说，主办清洁运动的目的，旨让居民 

意识到清洁和卫生的环境，对日常生活的重要性。

他说，居民应尽量清除蚊子滋生地，以防止蚊症肆虐 

社区，同时，大家还可以利用这个机会，了解谁是他们的 

邻居，并认识来自邻近花园的新朋友，促进及提升睦邻合 

作的精神。

他感谢两名副主席阮罗顺和林益成发起该清洁运动， 

也邀请到附近花园的所有居民参与，这项清洁运动也得到 

泗岩沫区居民协会联合会第1分区主席拿督斯里叶侨强、 
Perdarm ParkCity乡镇管理董事苏德及洒岩沫国会议员杨巧 

双特别助理谢有坚前来协助。_

当天，该会秘书梁生在早餐过后，向居民讲述清洁花 
园的首阶段，这次的清洁运动涉及附近的花园，需要许多 

相关单位的合作。

泗岩沫卫局教灭蚊方法

同时，泗岩沫区卫生局也派代表现场讲解蚊子的繁 

殖，包括如何分阶段生长和消灭蚊子的有效方法等，让居

泗岩沫卫生部官员舍

民获益良多。

当天的清洁运动- 
Levenue、马路里花园 

Villa Manja、KL ParkCit 

南弗拉和吉隆坡市政局;

叶
轿
强
；
右
三
为
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(八打灵再 
也24日讯）万达 

镇区州议员服务 

中心推出食物银 
行计划，每个月 

派发50令吉购物 

券给贫困人士， 

以解决城市贫穷 

问题。

行动党万 

达镇州议员嘉玛 

莉亚今早在千百 

家新村主持食物 

银行计划推介仪 

式时表示，虽然 

雪州政府推出 

许多惠民计划，包括雪州健康关怀 

计划、雪州精明母亲关怀计划、雪 

州乐龄亲善基金及雪州青年结婚津 

贴，帮助了许多贫困人士，但这些 

惠民政策并不代表适合每一个人。

城市也有贫穷问题

她说，可能有人会觉得万达镇 

选区或城市区的居民没有郊区居民 

那么可怜，但其实城市区存在城市 

贫穷问题，因此，她推出食物银行 

计划，确保他们的基本人权，而最 

基本的就是食物。

“我们人类最基本的需求就是 

水、食物及住所，我希望选区内的 

居民，至少有食物可进食。”

她指出，她在选区内关注两个 

新村及甘榜，包括千百家新村及甘 

榜卡尤阿拉，这些地区都有贫困人 

士，有些是被孩子遗弃的长者，单 

身无依无靠者，或是残障人士。
她说，她通过两名村长获得29 

个申请，她也亲自进行家访，了解 

他们的需求，她不想这些拨款被滥 

用，希望真正帮到有需要的人，而 

不是乱派钱。

嘉瑪莉亞29申請18獲批

#玛莉亚透露，在29个申请中，有18个获 

i批，分别各9个来自千百家新村及甘榜卡 

尤阿拉，每个月派发50令吉，让他们购买基本的粮

她表示，其服务中心并没有以传统方式派米粮 

或食物，她认为虽然他们贫困，但他们可以决定自 

己需要什么物品，惟有限制不能购买烟酒类物品。

目标50受惠家庭

“我的目标是50个受惠家庭，之后会重新审 

核，可能受惠者家庭环境会变或已接受其他资助， 

不再需要就会取消资格〇 ”

她说，在申请表格也要填写已受到多少个团体 

的帮助，而他们在进行家访时发现，申请者若有资 

格申请其他的援助计划，如社会福利局的计划，也 

会帮助申请。

她补充，早前她在家访时，发现居民的屋子漏 
水，也协助修补了2间屋子的屋顶。

林櫻樺讓受惠家庭自行選購
百家新村管委会主席（村 
长）林撄桦表7K，这项食 

物银行计划有帮助到村内的有需要人 

士，9名来自该村的受惠者，情况特 

别糟糕，因此也获得万达镇服务中心 

的批准^

她表7K,之前进行了好几次家

访，了解他们需要的东西，发现有些 

家庭没有煮饭，因此就不买物品，而 

是派发购物券他们自己去买。

有兴趣申请者，可联络万达镇州 
议员服务中心（03-7726 0441 )查询 

及获取申请表格。其他出席者包括八 

打灵再也市议员梁启靖。
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众嘉宾进行鸣锣仪式。左起为萧嘉万、王玉梅、叶奕良、理事锺育海代表、萧立娟、李新才、陈 

添财、伍醒罱、张胜祥、梁德志、张润安、黄肇平、黄万财、拿督陈治年代表、李志发及蓝平昌s

(巴生24日讯）马 

来西亚客家公会联合会 

总会长拿督张润安奉劝 

政治人物，•定要把国 

家的和平安逸、繁荣昌 

盛为主要目标，不要再 

开倒车，试图捞取政治 

资本，因三不五时的炒作种族课题， 

还会导致外资却步及破坏国家和谐， 

让人感到反感。

他指出，n前无端冒出来的“组 

织”（土权党）人禀法庭挑战华淡小 

的合法地位，更甚的是，对方还以 

法律途径“试图”破坏种族之间的和 

谐，惟幸运的是，最终该申请遭法庭 

驳回。

“大家想 '想，若《教育法令》

真的违宪，为何华淡小还能在我国存 

在这么长久？”

张润安昨日出席巴生客家公会成 
立47周年纪念暨巴生惠州会馆庆祝成 

立12周年纪念联合晚宴时，发表上述 

谈话。

他表示，这些组织不应该以华淡 

小的发展，当做是政治斗争的工具； 

因此华社应该与其他友族同胞团结起 

来，站在同-•阵线，以便捍卫华淡小 

的未来前景。

李新才：拟整顿惠联控股

马来西亚惠州联合总会总会长拿 

督李新才表示，40年前成立的惠联控 

股，虽然现在不活跃予商场，但根基 

仍在。

他表示，目前总会准备在未来计 
划，整顿40年前发起的惠联控股，并 

期盼能获得大家的支持。

出席者尚有马来西亚客家公会 

联合会署理总会长拿督贝建安、巴生 

客家公会会长张胜祥、巴生客家公会 

会务顾问刘道立、署理会长吴凤娟、 

副财政何祥俊、交际兼筹委会主席黄 

肇平、巴生惠州会馆会长陈添财、副 

会长叶庆昌、周坤延、叶华仔及周祥 

宝、八打灵再也客家公会署理会长拿 

督叶奕良、大会名誉顾问拿督黄万 
财、拿督萧嘉万、青年团团长兼筹委 

会主席周文达、巴生市议员伍醒罱、 

星洲n报中马区副总经理郭富广、中 

马区业务经理李美玲及高级主任（隆 

雪）高益文等。
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